**KÖZBESZERZÉSI DOKUMENTUMOK**

**„Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II. ”**

**tárgyban**

2015. évi CXLIII. tv. (továbbiakban: Kbt.) Harmadik rész 115. § szerinti, nemzeti értékhatárt elérő értékű közbeszerzési eljárás a nyílt eljárás szabályai szerint

2020

**Tartalomjegyzék**

[I. Útmutató az ajánlattevők részére 3](#_Toc518467129)

[1.1. Alkalmazandó eljárásrend, az eljárás típusa 3](#_Toc518467130)

[1.2. Előzetes kikötések, tájékoztatás az eljárás elektronikus közbeszerzési rendszerben történő lebonyolításáról / kommunikáció a közbeszerzési eljárásban / az EKR használata 3](#_Toc518467131)

[1.3. Ajánlattevő, alvállalkozó, egyéb gazdasági szereplő 8](#_Toc518467132)

[1.4. Közös Ajánlattevő(k) 9](#_Toc518467133)

[1.5. Kiegészítő tájékoztatás, hiánypótlás, felvilágosítás kérés, számítási hiba javítása 10](#_Toc518467134)

[1.6. Indokolás-kérés 11](#_Toc518467135)

[1.7. Üzleti titok 12](#_Toc518467136)

[1.8. Az ajánlattétel költsége 14](#_Toc518467137)

[1.9. Ajánlatok elbírálása 14](#_Toc518467138)

[1.10. Az ajánlatok értékelése 14](#_Toc518467139)

[1.11. Formai és egyéb követelmények, ajánlat benyújtása 22](#_Toc518467140)

[1.12. Az ajánlat tartalma, az ajánlat részeként benyújtandó dokumentumok 26](#_Toc518467141)

[1.13. Tájékoztatás a Kbt. 73. § (5) bekezdése alapján 31](#_Toc518467142)

[1.14. A kizáró okok igazolási módja 38](#_Toc518467143)

[1.15. Képviselet az EKR-ben benyújtandó dokumentumok vonatkozásában 39](#_Toc518467144)

[1.16. A Felhívás karakterkorlátozásaira tekintettel az alábbiakban részletezzük a Felhívás egyes pontjait. 39](#_Toc518467145)

[II. Műszaki, minőségi előírások 44](#_Toc518467146)

[III. Vállalkozási szerződés-tervezet 45](#_Toc518467151)

[IV. MELLÉKLETEK AZ AJÁNLATHOZ 46](#_Toc518467152)

# Útmutató az ajánlattevők részére

## Alkalmazandó eljárásrend, az eljárás típusa

Jelen közbeszerzési eljárás a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. tv. (továbbiakban: Kbt.) **Harmadik rész 115. § szerinti**, nemzeti értékhatárt elérő értékű közbeszerzési eljárás a nyílt eljárás szabályai szerint. Az eljárásban kizárólag az ajánlattételre felhívott gazdasági szereplők tehetnek ajánlatot. Az ajánlattételre felhívott gazdasági szereplők közösen nem tehetnek ajánlatot. Az ajánlattételre felhívott gazdasági szereplő jogosult közösen ajánlatot tenni olyan gazdasági szereplővel, amelynek az ajánlatkérő nem küldött ajánlattételi felhívást.

## Előzetes kikötések, tájékoztatás az eljárás elektronikus közbeszerzési rendszerben történő lebonyolításáról / kommunikáció a közbeszerzési eljárásban / az EKR használata

**1.2.1.** Az ajánlatkérő tájékoztatja a gazdasági szereplőket arról, hogy az elektronikus közbeszerzés részletes szabályairól szóló 424/2017. (XII.19.) Korm. rendelet és a Kbt. alapján jelen közbeszerzési eljárás az elektronikus közbeszerzési rendszerben (a továbbiakban: EKR) kerül (https://ekr.gov.hu) lebonyolításra, mely elektronikus közbeszerzési rendszer a Miniszterelnökség által üzemeltetett központi közbeszerzési nyilvántartás és a közbeszerzési eljárások elektronikus lebonyolítását támogató informatikai rendszer.

Az e-Kr. főszabályként kötelezővé teszi az EKR-en keresztül történő elektronikus kommunikációt, ezért az ajánlatkérő és a gazdasági szereplők között a közbeszerzési eljárással kapcsolatos írásbeli kommunikáció elektronikus úton, az EKR-ben történik.

Az előzőekben foglaltak alapján az ajánlatkérő felhívja a gazdasági szereplők figyelmét arra, hogy nyilatkozataik, kérdéseik, kérelmeik, ajánlatuk, stb. más módon nem, csak kizárólag az EKR rendszeren keresztül nyújthatóak be.

Ezen alábbi eseteket leszámítva az ajánlatkérő kivétel nélkül figyelmen kívül hagy és sem formailag, sem tartalmilag nem bírál, nem értékel olyan dokumentumokat, amelyeket - Ajánlatkérő rendelkezése hiányában- a gazdasági szereplő (érdeklődő, ajánlattevő) papír alapon nyújt be az ajánlatkérő számára.

*41. § \* (1) Az ajánlatkérő és a gazdasági szereplők között a közbeszerzési eljárással kapcsolatos, e törvényben vagy végrehajtási rendeletében szabályozott minden nyilatkozat vagy más információ közlése - ha e törvényből más nem következik - írásban, elektronikus úton történik.*

*(2) Az (1) bekezdéstől eltérően az elektronikus úton történő kapcsolattartást nem kell alkalmazni*

*a) az eljárás előkészítése során a 28. § (2) és (4) bekezdése körébe tartozó nyilatkozatokra,*

*b) a szerződés megkötésére és*

*c) - az adott esetben a szerződés megkötését követően kezdeményezett előzetes vitarendezési eljárás, iratbetekintési kérelem és az azzal összefüggő írásbeli kommunikáció, valamint a 45. § (2) bekezdése szerinti tájékoztatás kivételével - a szerződés megkötését követő kommunikációra.*

Ajánlatkérő felhívja ajánlattevők figyelmét a továbbiakra is :

*Kbt. 41/C. § \* (1) A 41. § (1) bekezdésétől eltérően az ajánlatkérő abban az esetben rendelkezhet úgy, hogy nem kötelező az elektronikus úton történő kommunikáció és az EKR alkalmazása, ha*

*a) a közbeszerzés különleges jellegéből adódóan az elektronikus úton történő kommunikáció olyan sajátos berendezéseket vagy fájlformátumokat igényelne, amelyek nem állnak széles körben rendelkezésre, vagy amelyeket a széles körben elérhető alkalmazások nem támogatnak;*

*b) az ajánlatok elkészítéséhez részben olyan fájlformátumok használata szükséges, amelyek nem kezelhetők más nyílt vagy széles körben elérhető alkalmazással, vagy felhasználási engedélyhez kötöttek, és az ajánlatkérő nem tudja ezeket a 41/B. § (3) bekezdése szerint rendelkezésre bocsátani az ajánlat érintett részei vonatkozásában;*

*c) az elektronikus kommunikáció alkalmazása olyan különleges irodai berendezést igényelne az ajánlatkérő részéről, amely általában nem áll az ajánlatkérők rendelkezésére;*

*d) az ajánlatkérő olyan fizikai vagy méretarányos modellek benyújtását írja elő, amelyek elektronikus úton nem továbbíthatók (a beadandó modell vonatkozásában);*

*e) \* az EKR üzemeltetője által - a honlapján - közzétett tájékoztatás alapján az EKR részben vagy egészben tartósan nem tudja biztosítani az e törvénynek és végrehajtási rendeleteinek megfelelő eljárást;*

*f) \* az EKR több napon keresztül fennálló - jogszabályban meghatározott - üzemzavara miatt a 98. § (2) bekezdés e) pontja szerinti hirdetmény nélküli tárgyalásos eljárás a rendkívüli helyzet által megkívánt idő alatt nem lenne megvalósítható; vagy*

*g) \* a közbeszerzési dokumentumok üzleti titkot vagy minősített adatot tartalmaznak, illetve biztonsági vagy nemzetbiztonsági okból bizalmas jellegűek és a gazdasági szereplők széles körében rendelkezésre álló elektronikus kapcsolattartási forma alkalmazásával a megfelelő védelem nem biztosítható.*

***424/2017. (XII. 19.) Korm. rendelet***

*22. § (1) Üzemszünet minden olyan tervezhető technikai tevékenység, amely az EKR szolgáltatásainak szünetelését eredményezi.*

*(2) Üzemzavar az EKR üzemeltetője által megállapított és külön jogszabályban foglaltak szerint dokumentált, előre nem tervezett üzemszünet vagy előre nem tervezett, az EKR korlátozott működőképességét jelentő helyzet.*

*(3) \* Működési hiba az EKR üzemeltetője által megállapított és külön jogszabályban foglaltak szerint dokumentált egyedileg, adott eljáráshoz kapcsolódó informatikai hiba vagy ezen eljárás elektronikus közbeszerzési folyamatában bekövetkező hiba. Nem minősül működési hibának a kizárólag az ajánlatkérő vagy az ajánlattevő felelősségi körében felmerülő, az EKR-rel való kommunikációt érintő hiba, valamint az a hiba, mely abból ered, hogy az ajánlatkérő vagy ajánlattevő nem az EKR megfelelő funkcióját használja a Kbt.-ben vagy végrehajtási rendeletében rögzített előírás végrehajtására.*

*(4) \* Az ajánlatkérő működési hiba esetén a Kbt. 41/C. § (1) bekezdés e) pontját a működési hibára vonatkozó tájékoztatás közzétételét követően megfelelően alkalmazhatja.*

Felhívjuk a gazdasági szereplők figyelmét, hogy a közbeszerzési eljárás során az EKR rendelet a Kbt. rendelkezéseitől az eljárási cselekmények elektronikus gyakorlása miatt szükséges mértékben eltérhet , így a közbeszerzési eljárás szabályai vonatkozásában fokozottan vegyék figyelembe a Kbt. rendelkezésein túl az EKR rendelet szabályait is!

A jelen eljárásban a Kbt. 57. § (2) bekezdése nem alkalmazható.

A gazdasági szereplő kizárólagos felelőssége, hogy az ajánlattételi határidő lejártáig figyelemmel kövesse az eljárási dokumentumok változásait, ajánlatkérő tájékoztatásait és értesítéseit az EKR-ben.

A gazdasági szereplő a jelen közbeszerzési eljárás iránti érdeklődését - az EKR-ben való előzetes regisztrációt követően – kizárólag az EKR-en keresztül jelezheti az **„Érdeklődés jelzése”** funkció használatával.

Az elektronikus kommunikációhoz és az ajánlattételhez nélkülözhetetlen, hogy a gazdasági szereplő az EKR-ben gazdasági szereplőként regisztrálásra kerüljön.

Felhívjuk továbbá a gazdasági szereplők figyelmét, hogy amennyiben a közbeszerzési eljárásban az ajánlat benyújtásakor már ismert (nevesített) alvállalkozót kívánnak igénybe venni, továbbá az alkalmasság igazolásához kapacitást nyújtó gazdasági szereplőt kívánnak igénybe venni (*amennyiben tárgyi eljárásban releváns),* úgy e gazdasági szereplőknek is regisztrálniuk kell az EKR-ben. Regisztráció hiányában az alvállalkozó és a kapacitást nyújtó gazdasági szereplő (*amennyiben tárgyi eljárásban releváns),* megjelölése elektronikusan kiválasztva a nyilvántartásból nem lehetséges.

Az EKR üzemeltetését és fenntartását az elektronikus közbeszerzési rendszer üzemeltetését és fenntartását végző gazdasági társaság kijelöléséről szóló 27/2017. (XI. 6.) MvM rendelet alapján a NEKSZT Nemzeti Elektronikus Közbeszerzési Szolgáltató és Tanácsadó Kft. (a továbbiakban: NEKSZT Kft.) végzi (http://nekszt.hu).

Az EKR ügyfélszolgálatának elérhetősége: [helpdesk@nekszt.hu](mailto:helpdesk@nekszt.hu) (munkanapokon (8:00 – 16:00): +36 1 465 8899 telefonszámon); továbbá: ugyfelszolgalat.nekszt.hu

**Az ajánlatkérő nyomatékosan felhívja a gazdasági szereplők figyelmét arra, hogy az EKR felhasználói támogatása a NEKSZT Kft. alapvető feladata, ezért az ajánlat összeállításához az EKR használatával kapcsolatos kérdésekkel a NEKSZT Kft-t kell megkeresni a fentiekben feltüntetett elérhetőségeken.**

Az ajánlatkérő tájékoztatja a gazdasági szereplőket arról, hogy az EKR használatával kapcsolatban a NEKSZT Kft. felhasználói útmutatót bocsátott rendelkezésre a következő elérhetőségen: **https://ekr.gov.hu/portal/tamogatas**

Egyebekben a kérdések feltételére és megválaszolására a Kbt.-ben foglaltak az irányadók.

*Kbt. 114§ (6) A kiegészítő tájékoztatást az ajánlattételi vagy részvételi határidő lejárta előtt ésszerű időben köteles az ajánlatkérő megadni. Az ajánlatkérő, ha úgy ítéli meg, hogy a kérdés megválaszolása a megfelelő ajánlattételhez, illetve részvételre jelentkezéshez szükséges, azonban az ésszerű időben történő válaszadáshoz és a válasz figyelembevételéhez nem áll megfelelő idő rendelkezésre, az 52. § (3) bekezdésében foglalt módon élhet az ajánlattételi vagy részvételi határidő meghosszabbításának lehetőségével*

**1.2.2.** Az ajánlat elkészítésének alapja jelen közbeszerzési dokumentum, mely tartalmazza az ajánlat elkészítésével kapcsolatban az ajánlattevők részére szükséges információkról szóló tájékoztatást, az ajánlat részeként benyújtandó igazolások, nyilatkozatok jegyzékét, az ajánlott igazolás- és nyilatkozatmintákat, a műszaki leírást, valamint a szerződéstervezetet. Az ajánlatnak az összes elvégzendő feladatot tartalmaznia kell, úgy, ahogy azt az ajánlatkérő jelen közbeszerzési dokumentumban előírja. Ajánlatkérő nem járul hozzá a Közbeszerzési dokumentumok bármilyen - változatlan vagy módosított - formában történő felhasználásához a jelen eljárás keretein kívül.

**1.2.3.** Ajánlata benyújtásával az ajánlattevő teljes egészében és megkötések nélkül elfogadja a Közbeszerzési dokumentumokban (a továbbiakban: KD) meghatározott összes feltételt az ajánlattételi időszakban esetlegesen kiadott kiegészítéssel, kiegészítő tájékoztatással együtt, függetlenül az ajánlattevő saját feltételeitől, amelyektől ajánlattevő az ajánlattétellel eláll.

**1.2.4.** Az ajánlattevő kötelessége, hogy teljes körű ismereteket szerezzen a maga számára a közbeszerzési eljárás minden vonatkozásában az ajánlat benyújtása előtt. Ajánlatkérő feltételezi, hogy az ajánlattevő minden olyan információt beszerzett, amely az ajánlat elkészítéséhez és a szerződéskötéshez szükséges.

Ajánlatkérő valamennyi ajánlattevőtől elvárja, hogy az összes tájékoztatást, követelményt, meghatározást, specifikációt, amelyet a Közbeszerzési dokumentumok tartalmaznak, átvizsgáljon. Bármely, az ajánlat által tartalmazott nem pótolható hiba, hiányosság az ajánlattevő kockázatára történik, és az ajánlat érvénytelenségét eredményezi.

**1.2.5.** Amennyiben ajánlattevő – átalakulásra hivatkozással – jogelődje bármely adatát fel kívánja használni, ajánlattevőnek csatolnia kell a jogutódlás tényét, körülményeit bizonyító iratokat egyszerű másolatban, így különösen a szétválási, kiválási szerződést, átalakulási iratokat.

A Kbt. 65. § (11) bekezdése szerint nem használhatja fel a gazdasági szereplő alkalmassága igazolására (*amennyiben tárgyi eljárásban releváns),* azokat az adatokat, amelyek felhasználására jogutódlás eredményeként - a jogelőd Kbt. 65. § (7) bekezdés szerinti bevonása nélkül - maga lenne jogosult, ha a jogelőd gazdasági szereplő tekintetében az eljárásban alkalmazandó valamely kizáró ok fennáll, vagy - ha a jogelőd megszűnt - megszűnése hiányában fennállna. A gazdasági szereplő ebben az esetben is élhet a Kbt. 64. § szerinti lehetőséggel és felhasználhatja a jogelődnek az alkalmasság igazolására szolgáló adatait, ha a korábban felmerült kizáró okkal összefüggésben igazolja megbízhatóságát.

**1.2.6.** A Kbt. és Ptk. alkalmazása: a közbeszerzési dokumentumokban a „Kbt.” rövidítés alatt a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény értendő. Az eljárást megindító felhívásban nem szabályozott kérdések vonatkozásában a Kbt. és a Kbt. egyéb végrehajtási rendeleteinek rendelkezései az irányadóak. A közbeszerzési eljárás alapján megkötött szerződésre a Kbt-ben foglalt eltérésekkel a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény (a továbbiakban: Ptk.) rendelkezéseit kell alkalmazni.

**1.2.7.** Az eljárásban felelős akkreditált közbeszerzési szaktanácsadóként eljáró személy

Neve: Dr. Papp Annamária

Levelezési címe és központi iroda: GRESS-ING Kft. 1054 Budapest, Vadász utca 28.1.em.3.

E-mail címe: [jogio1@gressing.hu](mailto:jogio1@gressing.hu)

Lajstromszáma: 00986

Az eljárásban minden kommunikáció kizárólag az EKR rendszerben történik, azonban a Kbt. 41/C. § (4) bekezdés szerinti esetekben, ha nincs lehetőség az EKR-ben történő kommunikációra, úgy a következő elérhetőségek is használhatóak: fax: +36 88 446 034 ,

e-mail: [jogio1@gressing.hu](mailto:jogio1@gressing.hu)

**1.2.8.** Az ajánlatkészítési időszakban az Ajánlatkérő **helyszíni bejárást nem szervez** az Ajánlattevők számára. Az Ajánlattevő kötelessége, hogy megtegye a szükséges intézkedéseket minden olyan információ beszerzésére, amely számára az ajánlat elkészítéséhez szükséges, beleértve az építési beruházás helyszínének még alaposabb megismerését is. Amennyiben az Ajánlattevő elmulasztja a körülmények részletes megismerését, az semmiképpen nem mentesíti azon kötelezettségek és felelősségek alól, amelyek ezekből fakadnak.

**1.2.9.**Az ajánlatkészítési időszakban az Ajánlatkérő **konzultációt nem szervez.**

**1.2.10.** Az ajánlatkérő az eljárásban való részvételt nem köti ajánlati biztosíték rendelkezésre bocsátásához.

**1.2.11.** Az ajánlati árat a dokumentációban rögzítettek szerint kell kialakítani. Az Ajánlattevőnek a dokumentáció teljes anyagát részletesen át kell vizsgálnia, hogy ajánlatát teljes felelősséggel tehesse meg.

A nettó árnak tartalmazni kell továbbá az építési beruházással összefüggésben felmerülő minden közterhet, adót (kivéve általános forgalmi adó), vámot és egyéb illetéket, általános költséget, hasznot és a nyertes ajánlattevőnél felmerülő bármely kiadást.

Az árakat az építési beruházás időtartamát figyelembe vevő prognosztizált áron kell az Ajánlattevőnek meghatároznia. A szolgáltatás megvalósítása során bekövetkező árváltozásokat a nyertes ajánlattevő utólag nem érvényesítheti. Az árváltozások várható mértékét a szolgáltatás időtartamára az Ajánlattevőnek kell megbecsülnie, és azt be kell építeni az ajánlati árba.

Az ár sem nyersanyag, energia, üzemanyag, vagy egyéb árváltozással, sem egyéb indokkal egyoldalúan nem módosítható. A beszerzésre kizárólag egyösszegű árajánlat adható meg, ajánlattevő részéről semmilyen árklauzula nem kerül elfogadásra. Ajánlati árként feltételhez nem kötött, egy számmal meghatározott nettó ár adható meg. Többváltozatú ár nem adható, különösképpen nem adható olyan többváltozatú ár, amely egyéb szempontok függvényében képzett**. Az árat egész forintra kerekítve kell megadni.** Az elvégzett munkák ellenértéke is kizárólag forintban kerül kifizetésre.

Az árazatlan költségvetés kitöltése során az alábbiak figyelembevételét kéri ajánlatkérő:

- Ajánlattevőnek valamennyi tétel vonatkozásában meg kell adni az adott tétel egységárát pozitív egész számban.

- Ajánlattevők csak az egységár megadása körében módosíthatják az árazatlan költségvetést, egyéb módosítást nem eszközölhetnek, így különösen nem változtathatják meg az egyes tételek megnevezését, valamint azok mennyiségét és mennyiségi egységét, továbbá nem szúrhatnak be további költségsorokat.

- Ajánlattevőknek az árazatlan költségvetés elnevezésű dokumentumban található összesítő sorban szereplő (munkadíjat és anyagköltséget is tartalmazó) **nettó összeget** kell a Felolvasólapon feltüntetni egyösszegű nettó ajánlati árként.

**Figyelem: Ajánlati árként a nettó összeget kell megadni a Felolvasólapon!**

**1.2.12.**Az Ajánlattevőnek teljes körű ajánlatot kell adnia az építési beruházás megvalósítására. Az Ajánlatkérő nem fogad el semmiféle kifogást azon az alapon, hogy az Ajánlattevő elmulasztotta az ajánlatkérési dokumentáció valamely részének átvételét. Az Ajánlattevő kötelessége, hogy meggyőződjön az ajánlatkérési dokumentáció és az Ajánlatkérő által a szolgáltatással kapcsolatban nyújtott bármilyen információ pontosságáról. Az Ajánlattevő kötelessége, hogy biztosítson a szerződés teljesítése érdekében minden szükséges erőforrást. Különös figyelmet kell fordítani a munkaerő alkalmazási feltételeire, és az ezzel kapcsolatos érvényes szabályozásokat, jogszabályokat kötelezően be kell tartani.

Az Ajánlatkérő feltételezi, hogy Ajánlattevő ismeri a szükséges törvényi, rendeleti és szabályozási forrásanyagot, amely az adott időben Magyarország területén hatályban van, és valamilyen formában befolyásolja, vagy irányíthatja a nyertes ajánlattevő tevékenységét a szerződés végrehajtása közben, vagy azzal kapcsolatban. Az Ajánlattevő ajánlatának benyújtásával elismeri, hogy tisztában van az érvényben lévő jogszabályokkal, műszaki szabályozásokkal.

## Ajánlattevő, alvállalkozó, egyéb gazdasági szereplő

A Kbt. 3. § szerinti értelmező rendelkezések ide vonatkozó szabályai:

*Ajánlattevő*: az a gazdasági szereplő, aki (amely) a közbeszerzési eljárásban ajánlatot nyújt be.

*Gazdasági szereplő*: bármely természetes személy, jogi személy, egyéni cég vagy személyes joga szerint jogképes szervezet, vagy ilyen személyek vagy szervezetek csoportja, aki, illetve amely a piacon építési beruházások kivitelezését, áruk szállítását vagy szolgáltatások nyújtását kínálja.

*Alvállalkozó*: az a gazdasági szereplő, aki (amely) a közbeszerzési eljárás eredményeként megkötött szerződés teljesítésében az ajánlattevő által bevontan közvetlenül vesz részt, kivéve

a) azon gazdasági szereplőt, amely tevékenységét kizárólagos jog alapján végzi,

b) a szerződés teljesítéséhez igénybe venni kívánt gyártót, forgalmazót, alkatrész vagy alapanyag eladóját,

c) építési beruházás esetén az építőanyag-eladót.

**Az ajánlattevő ugyanabban a közbeszerzési eljárásban - részajánlat-tételi lehetőség biztosítása esetén ugyanazon rész tekintetében -**

a) nem tehet másik ajánlatot más ajánlattevővel közösen,

b) más ajánlattevő alvállalkozójaként nem vehet részt,

c) más ajánlattevő szerződés teljesítésére való alkalmasságát nem igazolhatja

## Közös Ajánlattevő (k)

Több gazdasági szereplő közösen is tehet ajánlatot.

A közös ajánlattevők kötelesek maguk közül egy, a közbeszerzési eljárásban a közös ajánlattevők nevében eljárni jogosult képviselőt megjelölni.

***A közös ajánlattevők csoportjának képviseletében tett minden nyilatkozatnak egyértelműen tartalmaznia kell a közös ajánlattevők megjelölését.***

A közös ajánlattevők a szerződés teljesítéséért az ajánlatkérő felé egyetemlegesen felelnek.

A közös ajánlatot benyújtó gazdasági szereplő (k) személyében az eljárásban az ajánlattételi határidő lejárta után változás nem következhet be.

**Közös ajánlattétel esetén csatolni kell a közös ajánlattevők által cégszerűen aláírt közös ajánlattevői megállapodást**, amely tartalmazza az alábbiakat:

* + a közös ajánlatevők nevét, székhelyét,
  + közös ajánlattevők nevében eljárni jogosult képviselő (ajánlattevő) megnevezését és felhatalmazását a teljes körű döntéshozatalra, az ajánlatkérővel való kapcsolattartásra, valamint a közös ajánlattevők képviseletében teljes körű, az EKR rendszerben elektronikus úton történő nyilatkozattételre;
  + a közös ajánlattevők feladatmegosztását,
  + valamennyi közös ajánlattevői tag nyilatkozatát arról, hogy egyetemleges felelősséget vállalnak a közbeszerzési eljárás eredményeként megkötendő szerződés teljesítéséért,
  + azon nyilatkozatot, hogy a megállapodás az ajánlat benyújtásának napján érvényes és hatályos, és hatálya, teljesítése, alkalmazhatósága vagy végrehajthatósága nem függ felfüggesztő, hatályba léptető, illetve bontó feltételtől, valamint harmadik személy vagy hatóság jóváhagyásától, nyertesség esetén a közös ajánlatot létrehozó megállapodás érvényes marad a megállapodásból fakadó valamennyi kötelezettség szerződésszerű teljesítéséig.

## 

Közös ajánlattétel esetén az EKR-ben elektronikus űrlap benyújtásával teendő nyilatkozatokat a közös ajánlattevők nevében az ajánlatot benyújtó gazdasági szereplő teszi meg. A más nevében tett nyilatkozatok megtételére meghatalmazott gazdasági szereplő kizárólag azért felel, hogy a meghatalmazásnak és a számára rendelkezésre bocsátott nyilatkozatoknak, adatoknak az általa elektronikusan megtett nyilatkozatok megfelelnek, ez a szabály azonban nem érinti a közös ajánlattevők Kbt. 35. § (6) bekezdése szerinti egyetemleges felelősségét.

## Kiegészítő tájékoztatás, hiánypótlás, felvilágosítás kérés, számítási hiba javítása

Bármely gazdasági szereplő, aki a közbeszerzési eljárásban ajánlattevő lehet - a megfelelő ajánlattétel érdekében - a Kbt. szerint a közbeszerzési dokumentumokban foglaltakkal kapcsolatban kiegészítő tájékoztatást kérhet az EKR-en keresztül. Ajánlatkérő az EKR-en keresztül valamennyi gazdasági szereplőnek megküldi a választ a kérés beérkezését követően ésszerű határidőn belül, de az ajánlattételi határidő lejárta előtt legkésőbb kettő (2) munkanappal. Ajánlatkérő a Kbt. 114. § (6) bekezdése vonatkozásában a kiegészítő tájékoztatás esetében ésszerű időnek tekinti az ajánlattételi határidő lejártát **megelőző második munkanapot** (tájékoztatás megküldésére), feltéve, hogy a kérdések és kérések az ajánlattételi határidő lejártát megelőző **negyedik** munkanapig megérkeznek ajánlatkérőhöz.

A kiegészítő tájékoztatás során adott válaszok a közbeszerzési dokumentumok részét képezik, ezeket az ajánlattétel során figyelembe kell venni. A kérdéseket az EKR rendszeren keresztül kell megküldeni.

Az ajánlattevő felelőssége, hogy a kiegészítő tájékoztatásra irányuló kérdései határidőben megérkezzenek az ajánlatkérőhöz.

Az ajánlatkérő az ajánlattételi határidőt meghosszabbíthatja, ha a kiegészítő tájékoztatást, annak ellenére, hogy azt a gazdasági szereplő időben kérte, nem tudja az előírt határidőben teljesíteni, vagy ha ajánlatkérő a közbeszerzési dokumentumokat módosítja. Ajánlatkérő az ajánlattételi határidő lejártáig módosíthatja a felhívásban meghatározott feltételeket melyről egyidejűleg tájékoztatja a gazdasági szereplőket.

*Kbt. 114§ (6) A kiegészítő tájékoztatást az ajánlattételi vagy részvételi határidő lejárta előtt ésszerű időben köteles az ajánlatkérő megadni. Az ajánlatkérő, ha úgy ítéli meg, hogy a kérdés megválaszolása a megfelelő ajánlattételhez, illetve részvételre jelentkezéshez szükséges, azonban az ésszerű időben történő válaszadáshoz és a válasz figyelembevételéhez nem áll megfelelő idő rendelkezésre, az 52. § (3) bekezdésében foglalt módon élhet az ajánlattételi vagy részvételi határidő meghosszabbításának lehetőségével*

Ajánlatkérő a Kbt. 71. § alapján teljes körűen, az összes ajánlattevő számára azonos feltételekkel biztosítja a hiánypótlás lehetőségét, valamint az ajánlatokban található, nem egyértelmű kijelentések, nyilatkozatok, igazolások tartalmának tisztázása érdekében az ajánlattevőktől felvilágosítást kérhet.

A hiánypótlásra vagy a felvilágosítás nyújtására vonatkozó felszólítást ajánlatkérő a többi ajánlattevő egyidejű értesítése mellett közvetlenül az ajánlattevő részére megküldi, megjelölve a határidőt, továbbá a hiánypótlási felhívásban a pótlandó hiányokat ajánlattevőnként tételesen.

Amíg bármely ajánlattevő számára hiánypótlásra vagy felvilágosítás nyújtására határidő van folyamatban, az ajánlattevő pótolhat olyan hiányokat, amelyekre nézve az ajánlatkérő nem hívta fel hiánypótlásra.

*Kbt. 71. § (5) Amíg bármely ajánlattevő vagy részvételre jelentkező számára hiánypótlásra vagy felvilágosítás nyújtására - a (2) bekezdés szerinti felszólításban, illetve értesítésben megjelölt - határidő van folyamatban, az ajánlattevő vagy részvételre jelentkező pótolhat olyan hiányokat, amelyekre nézve az ajánlatkérő nem hívta fel hiánypótlásra*.

Ajánlatkérő újabb hiánypótlást nem rendel el, ha a hiánypótlással az ajánlattevő az ajánlatban korábban nem szereplő gazdasági szereplőt von be az eljárásba, és e gazdasági szereplőre tekintettel lenne szükséges az újabb hiánypótlás.

Az ajánlatkérő újabb hiánypótlást rendel el, ha a korábbi hiánypótlási felhívás (ok) ban nem szereplő hiányt észlel. A korábban megjelölt hiány a későbbi hiánypótlás során már nem pótolható .

Ha az ajánlatkérő az ajánlatban az értékelésre kiható számítási hibát észlel felhívja az ajánlattevőt annak javítására. A Ha a számítási hiba javítását nem, vagy nem az előírt határidőben, vagy hibásan teljesítették, az ajánlat érvénytelen.

*Kbt.71.§ (11) Ha az ajánlatkérő az ajánlatban az értékelésre kiható számítási hibát észlel - a hiba és a javítandó érték, valamint a javítás eredményeként meghatározott érték megjelölésével -, felhívja az ajánlattevőt annak javítására. A számítási hiba javításának az eredményét az ajánlatkérő akként állapítja meg, hogy a közbeszerzés tárgya elemeinek tételesen meghatározott értékeit (az alapadatokat) alapul véve kiszámítja az összesített ellenértéket vagy más - az ajánlatban megtalálható számításon alapuló - adatot. Ha a számítási hiba javítását nem, vagy nem az előírt határidőben, vagy hibásan teljesítették, az ajánlat érvénytelen.*

## Indokolás-kérés

Ajánlatkérő a Kbt. 72. § alapján az értékelés szempontjából lényeges ajánlati elemek tartalmát megalapozó adatokat, valamint indokolást kér írásban és erről a kérésről a többi ajánlattevőt egyidejűleg, írásban értesíti, ha az ajánlat a megkötni tervezett szerződés tárgyára figyelemmel aránytalanul alacsony összeget tartalmaz az értékelési szempontként figyelembe vett ár vagy költség, vagy azoknak valamely önállóan értékelésre kerülő eleme tekintetében.

Ajánlatkérő a Kbt. 72. § (7) bekezdése alapján hasonlóan jár el, ha az ajánlatnak valamely eleme tartalmaz teljesíthetetlennek ítélt kötelezettségvállalást. Kbt. 81. § (4) bekezdésének alkalmazása: ajánlatkérő a bírálatnak az aránytalanul alacsony ár vizsgálatára vonatkozó részét az ajánlatok értékelését követően végzi el. Ebben az esetben csak a legkedvezőbb ajánlatot tett ajánlattevő - és ha az összegezésben ajánlatkérő meg kívánja nevezni, a második legkedvezőbb ajánlatot tett ajánlattevő - tekintetében vizsgálja az ár aránytalanul alacsony voltát, és alkalmazza szükség esetén a 72. § szerinti eljárást. Ha az ajánlattevő ajánlata aránytalanul alacsony ár miatt érvénytelennek bizonyul, az értékelési sorrendben a következő ajánlattevő a helyébe lép és a szükséges bírálati cselekményeket ennek megfelelően kell elvégezni.

## Üzleti titok

A gazdasági szereplő az ajánlatban, hiánypótlásban, felvilágosításban, valamint a Kbt. 72. § szerinti indokolásban elkülönített módon elhelyezett, üzleti titkot (ideértve a védett ismeretet is) tartalmazó iratok nyilvánosságra hozatalát megtilthatja .

Az üzleti titkot tartalmazó irat kizárólag olyan információkat tartalmazhat, amelyek nyilvánosságra hozatala a gazdasági szereplő üzleti tevékenysége szempontjából aránytalan sérelmet okozna.

A gazdasági szereplő az üzleti titkot tartalmazó dokumentum elkülönített elhelyezésére az EKR-ben erre szolgáló funkciót alkalmazza. Tekintettel arra, hogy az e-Kr. kötelező jelleggel előírja, hogy a gazdasági szereplő az üzleti titkot tartalmazó dokumentum elkülönített elhelyezésére az **EKR-ben erre szolgáló funkciót alkalmazza,** ajánlatkérő tájékoztatja a gazdasági szereplőket arról, hogy az üzleti titokká nyilvánított dokumentumok e funkció alkalmazása nélkül történő elhelyezése nem fogadható el.

**Ajánlatkérő felhívja ajánlattevők figyelmét a 2018.évi LIV. törvény 1.§-ban foglaltakra**:

***„ 1. §*** *(1) Üzleti titok a gazdasági tevékenységhez kapcsolódó, titkos - egészben, vagy elemeinek összességeként nem közismert vagy az érintett gazdasági tevékenységet végző személyek számára nem könnyen hozzáférhető -, ennélfogva vagyoni értékkel bíró olyan tény, tájékoztatás, egyéb adat és az azokból készült összeállítás, amelynek a titokban tartása érdekében a titok jogosultja az adott helyzetben általában elvárható magatartást tanúsítja.*

*(2) Védett ismeret (know-how) az üzleti titoknak minősülő, azonosításra alkalmas módon rögzített, műszaki, gazdasági vagy szervezési ismeret, megoldás, tapasztalat vagy ezek összeállítása.*

A gazdasági szereplő az elkülönített irathoz indokolást köteles csatolni (**NYILATKOZAT üzleti titokról EKR űrlap** ), amelyben részletesen alátámasztja, hogy az adott információ vagy adat nyilvánosságra hozatala miért és milyen módon okozna számára aránytalan sérelmet. A gazdasági szereplő által adott indokolás nem megfelelő, amennyiben az általánosság szintjén kerül megfogalmazásra.

Felhívjuk a figyelmet az alábbiakra:

*Kbt. 44. § (1) A gazdasági szereplő az ajánlatban, részvételi jelentkezésben, hiánypótlásban vagy felvilágosításban, valamint a 72. § szerinti indokolásban elkülönített módon elhelyezett, üzleti titkot (ideértve a védett ismeretet is) [az üzleti titok védelméről szóló 2018. évi LIV. törvény 1. §] tartalmazó iratok nyilvánosságra hozatalát megtilthatja. Az üzleti titkot tartalmazó irat kizárólag olyan információkat tartalmazhat, amelyek nyilvánosságra hozatala a gazdasági szereplő üzleti tevékenysége szempontjából aránytalan sérelmet okozna. A gazdasági szereplő az üzleti titkot tartalmazó, elkülönített irathoz indokolást köteles csatolni, amelyben részletesen alátámasztja, hogy az adott információ vagy adat nyilvánosságra hozatala miért és milyen módon okozna számára aránytalan sérelmet. A gazdasági szereplő által adott indokolás nem megfelelő, amennyiben az általánosság szintjén kerül megfogalmazásra.*

*(2) Az (1) bekezdés alkalmazásában a gazdasági szereplő nem nyilváníthatja üzleti titoknak különösen*

*a) azokat az információkat, adatokat, amelyek elektronikus, hatósági vagy egyéb nyilvántartásból bárki számára megismerhetők,*

*b) az információs önrendelkezési jogról és az információszabadságról szóló 2011. évi CXII. törvény 27. § (3) bekezdése szerinti közérdekből nyilvános adatokat,*

*c) az ajánlattevő, illetve részvételre jelentkező által az alkalmasság igazolása körében bemutatott*

*ca) korábban teljesített közbeszerzési szerződések, illetve e törvény szerinti építés- vagy szolgáltatási koncessziók megkötésére, tartalmára és teljesítésére vonatkozó információkat és adatokat,*

*cb) gépekre, eszközökre, berendezésekre, szakemberekre, tanúsítványokra, címkékre vonatkozó információkat és adatokat,*

*d) az ajánlatban meghatározott áruk, építési beruházások, szolgáltatások leírását, ide nem értve a leírásnak azt a jól meghatározható elemét, amely tekintetében az (1) bekezdésben meghatározott feltételek az ajánlattevő által igazoltan fennállnak,*

*e) ha az ajánlatkérő annak benyújtását kéri, az ajánlattevő szakmai ajánlatát, ide nem értve a szakmai ajánlatnak azt a jól meghatározható elemét, amely tekintetében az (1) bekezdésben meghatározott feltételek az ajánlattevő által igazoltan fennállnak és a (3) bekezdés alapján nincs akadálya az üzleti titokká nyilvánításnak.*

*(3) A gazdasági szereplő nem tilthatja meg nevének, címének (székhelyének, lakóhelyének), valamint olyan ténynek, információnak, megoldásnak vagy adatnak (a továbbiakban együtt: adat) a nyilvánosságra hozatalát, amely a 76. § szerinti értékelési szempont alapján értékelésre kerül, de az ezek alapjáulszolgáló - a (2) bekezdés hatálya alá nem tartozó - részinformációk, alapadatok (így különösen az árazott költségvetés) nyilvánosságra hozatalát megtilthatja.*

*(4) Ha a gazdasági szereplő meghatározott információk, adatok üzleti titokká nyilvánítása során az (1)-(3) bekezdésben foglaltakat nem tartotta be, az ajánlatkérő hiánypótlás keretében köteles felhívni az érintett gazdasági szereplőt a megfelelő tartalmú dokumentum benyújtására.*

## Az ajánlattétel költsége

Az ajánlat elkészítésével és benyújtásával kapcsolatos összes költség kizárólag az ajánlattevőt terheli. Az ajánlatkérő nem felel, vagy nem fizet semmiféle költségért vagy veszteségért, amely az ajánlattevőt érheti a helyszínen tett látogatásokkal vagy vizsgálatokkal kapcsolatban, vagy az ajánlat bármely más vonatkozásában. Az ajánlattevőnek nincs joga semmilyen, a közbeszerzési dokumentumokban kifejezetten megadott jogcímen kívüli egyéb – így különösen anyagi – igény érvényesítésére. A közbeszerzési eljárás eredményes vagy eredménytelen befejezésétől függetlenül az ajánlatkérővel szemben e költségekkel kapcsolatban semmilyen követelésnek nincs helye. Az ajánlatkérő kifejezetten nyilatkozik, hogy az ajánlatok elkészítéséért sem a nyertes ajánlattevőnek, sem másoknak nem fizet.

## Ajánlatok elbírálása

Ajánlatkérő az ajánlatok elbírálása során megvizsgálja, hogy az ajánlatok megfelelnek-e a közbeszerzési dokumentumokban, valamint a jogszabályokban meghatározott feltételeknek.

Az ajánlatkérő megállapítja, hogy mely ajánlat érvénytelen, és hogy van-e olyan gazdasági szereplő, akit az eljárásból ki kell zárni. Ajánlatkérő alkalmazza a Kbt. 81. § (4) bekezdését , és a Kbt. 81. § (5) bekezdését is azaz a fordított értékelés–bírálat módszerét , és az ajánlatok bírálatát a legkedvezőbb ajánlattevő tekintetében végzi el , annak nem megfelelőssége esetén a következő legkedvezőbb ajánlattal folytatja a bírálati cselekményeket mindaddig amíg az eljárás eredményesen le nem zárul vagy van el nem bírált ajánlat. Az eljárás eredményéről szóló döntés meghozatalát megelőzően az ajánlatkérő az értékelési szempontra figyelemmel legkedvezőbbnek tekinthető ajánlattevőt megfelelő határidő tűzésével felhívja az alkalmassági követelmények (*amennyiben releváns)* és a kizáró okok tekintetében az eljárást megindító felhívásban előírt igazolások benyújtására.

## Az ajánlatok értékelése:

Ajánlatkérő az ajánlatokat a Kbt. 76. § (2) bekezdés c) pontja alapján, a 322/2015. Korm. rendelet 24. § (1) bekezdésében rögzítetteknek megfelelően a **legjobb ár-érték arány elve alapján értékeli az alábbiak szerint.**

**Ajánlatkérő az eljárásban alkalmazza a Kbt. 81. § (4) és (5) bekezdéseiben meghatározottakat.**

Az ajánlatok értékelési szempontok szerinti tartalmi elemeinek értékelése során adható **pontszám alsó és felső határa: 0 és 10,** ahol a 0 pont a legrosszabb, a 10 pont a legjobb érték.

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
|  | Részszempont | Súlyszám |
| 1. | **Egyösszegű nettó ajánlati ár** (nettó Ft) | 70 |
| 2. | **Az 1 fő mérnök szakember vonalas közművek kivitelezésének irányításában szerzett szakmai tapasztalata ( db, 2 pont /db , értékelés legkedvezőbb szintje  5 db)** | 15 |
| 3. | **A kötelezően előírt 24 hónap jótállási időn felül vállalt többlet jótállás időtartama (hónap, min. 0 hónap, a legkedvezőbb szint 36 hónap)** | 15 |

**A részszempontonként kiosztható pontszámtartomány: 0-10 pont.**

A módszer (módszerek) ismertetése, amellyel az ajánlatkérő megadja a fenti ponthatárok közötti pontszámot:

**1.Ajánlati ár részszempont:**

Az **ajánlati ár** értékelési szempont esetében a szempont szerinti legjobb (legalacsonyabb nettó ajánlati árat tartalmazó) ajánlat a maximális 10 pontot kapja, a többi ajánlat tartalmi elemére pedig a legkedvezőbb tartalmi elemhez viszonyítva, a **fordított arányosítás** módszerével számolja ki a pontszámokat az ajánlatkérő, a Közbeszerzési Hatóság nyertes ajánlattevő kiválasztására szolgáló értékelési szempontrendszer alkalmazásáról szóló útmutatója (KÉ 2020. évi 60. szám; 2020. március 25.) alapján:

P = (Alegjobb / Avizsgált) x (Pmax – Pmin) + Pmin

P: a vizsgált ajánlati elem adott szempontra vonatkozó pontszáma

Pmax: a pontskála felső határa, azaz 10

Pmin: a pontskála alsó határa, azaz 0

Alegjobb: a legelőnyösebb ajánlat tartalmi eleme

Avizsgált: a vizsgált ajánlat tartalmi eleme

Ajánlatkérő az építési beruházás teljesítéséért felszámított, egyösszegű nettó vállalkozási díjat értékeli egyösszegű nettó ajánlati árként az ajánlatok értékelése során. A nettó ajánlati ár kerül feltüntetésre a szerződéstervezet 2) pontjában vállalkozási díjként. Ajánlat pozitív egész szám formájában tehető.

Ajánlatkérő a fenti képlet alapján a kerekítés szabályai szerint kettő tizedes jegy pontossággal határozza meg az értékelési pontszámot.

Ajánlattevők az „Egyösszegű nettó ajánlati ár” vonatkozásában tett megajánlás kialakítása során a kiadott közbeszerzési dokumentumok műszaki tartalmának ismerete mellett vegyék figyelembe az alábbiakat:

Az ajánlatban szereplő áraknak fix árnak kell lennie, vagyis az ajánlattevők semmilyen formában és semmilyen hivatkozással sem tehetnek változó árat tartalmazó ajánlatot. Az ajánlati árnak tartalmaznia kell a teljesítés időtartama alatti árváltozásból eredő kockázatot és hasznot is.

Az ajánlattevők csak magyar forintban (HUF) tehetnek ajánlatot és a szerződéskötés valutaneme is csak ez lehet.

Az ajánlatok kidolgozásakor vegyék figyelembe, hogy az ajánlati árnak teljeskörűnek kell lennie, vagyis magába kell foglalni minden ajánlattevői kifizetési igényt. Az ajánlati árat úgy kell megadni, hogy az tartalmazzon minden ajánlattevői kifizetési igényt, járulékos költséget, függetlenül azok formájától és forrásától. A kivitelezés díja tartalmaz minden, a nyertes ajánlattevő részéről a szerződés tárgyát képező feladatnak az előírt mennyiségben és minőségben történő elvégzésének díját. Az ajánlati ár alátámasztásául ajánlattevők kötelesek szakmai ajánlatuk részeként csatolni a műszaki dokumentáció részét képező árazatlan költségvetést megfelelően kitöltve és cégszerűen aláírva.

**A Kbt.73.§ (6) c ) pontja alapján megállapított nettó ajánlati ár melyet meghaladó ajánlat érvénytelen: nettó 17.960.000,-Ft.**

**Az ajánlatnak tartalmaznia kell a költségvetés szerkeszthető formátumú változatát is!**

**2.** **Az 1 fő mérnök szakember vonalas közművek kivitelezésének irányításában szerzett szakmai tapasztalata részszempont:**

A jelen értékelési részszempont körében ajánlatkérő azt értékeli, hogy az ajánlattevő rendelkezik-e olyan, a teljesítésbe bevonni kívánt mérnök szakemberrel, **aki vonalas közmű építése kivitelezésére irányuló projektek** megvalósításának irányításában szerzett tapasztalattal rendelkezik. Ajánlatkérő számára az a kedvezőbb, ha a szerződés teljesítésébe bevonni kívánt szakember minél több olyan építési beruházás megvalósításának irányítását látta el, mely **vonalas közmű építése projektek** kivitelezésére irányult. **Ajánlatkérő értéknek tekinti a minél nagyobb szakmai tapasztalattal rendelkező szakember bevonását, mellyel a kivitelezési feladatok ellátásának szakmai színvonala emelhető.**

A felolvasólapon azon darabszámot kell feltüntetni 0 vagy pozitív egész szám formájában, mely darabszámú **vonalas közmű építésére irányuló projektekben a** bevonni kívánt szakember irányítási feladatot látott el a kivitelezés során.

Ajánlatkérő a vonalas közmű építési projektek darabszámát mint szakmai gyakorlatot értékeli.

**Ajánlatkérő csak a sikeres műszaki átadás-átvétellel lezárt építési projekteket veszi figyelembe, csak ilyen projekt számítható az értékelendő darabszámhoz.**

Az értékelés során ajánlatkérő a Közbeszerzési Hatóság nyertes ajánlattevő kiválasztására szolgáló értékelési szempontrendszer alkalmazásáról szóló útmutatója (2020. évi 60. szám; 2020. március 25.) szerinti abszolút értékelés (pontkiosztás) módszere alapján - a **bemutatott vonalas közmű építési projektek darabszáma alapján - osztja ki az értékelési pontszámot az alábbiak szerint:**

|  |  |
| --- | --- |
| Azon **vonalas közmű kivitelezésére irányuló projektek darabszáma**, melyek megvalósítása (kivitelezése) során a szakember irányítási feladatot látott el: | **Kiosztásra kerülő értékelési pontszám:** |
| 0 | 0 |
| 1 | 2 |
| 2 | 4 |
| 3 | 6 |
| 4 | 8 |
| 5 | 10 |
| 5-nél több | 10 |

**A 0-nál nagyobb megajánlás esetén (és csak akkor) az ajánlatban a megajánlást alátámasztó dokumentumként csatolni kell a szakember által aláírt szakmai önéletrajzot és rendelkezésre állási nyilatkozatot és ajánlattevő cégszerűen aláírt nyilatkozatát a szerződés teljesítésébe bevonni kívánt 2. értékelési részszempont vonatkozásában megajánlott szakemberről a KD. IV.2. IV.3. és IV.4 melléklet szerinti minimum tartalmi követelményekkel.**

A 0-nál nagyobb megajánlás esetén az ajánlattételi határidőre benyújtott ajánlatban meg nevezni a megajánlott szakembert , mert ajánlattevő csak ebben az esetben tett értékelhető ajánlatot ezen értékelési részszempont tekintetében .

Ajánlatkérő ekörben hivatkozik a Közbeszerzési Döntőbizottság D.358/9/2017. számú határozatára.

Ajánlattevő ezen értékelési részszempontra akkor tesz értékelhető megajánlást ha az ajánlattételi határidőre benyújtott ajánlatában a szakembert megnevezi és felolvasólapon a megajánlott gyakorlatát az előírások szerint rögzíti ajánlattevő.

**A szakember által aláírt önéletrajz tartalmi követelményei:**

Ajánlattevőnek a 0-nál nagyobb megajánlás alátámasztására az ajánlathoz csatolnia kell a **szakember személyéről szóló cégszerű aláírással ellátott ajánlattevői nyilatkozatot, a szakember rendelkezésre állási nyilatkozatát (KD.IV.3. melléklet) , valamint megajánlással érintett szakember megajánlás szerinti szakmai tapasztalatát alátámasztó szakmai önéletrajzot** legalább az alábbi tartalommal:

1. szakember **neve, iskolai végzettsége/képzettsége és releváns jogosultsága** , **jogosultság megszerzésének időpontja , adott estben kamarai azonosító**

2. szakember legalább **jelenlegi munkahelye neve és címe**; **kamarai azonosítószáma**

3. szakember értékelésre kerülő tapasztalata:

- az építési **beruházás pontos megjelölése** (***vonalas közmű kivitelezésére irányuló építési projektek megjelölése*** ) melyben a szakember részt vett,

- az építési projekt **megrendelőjének neve**,

- az építési projekt **műszaki átadás-átvételének időpontja**(év /hó/nap),

- az építési beruházás kapcsán **a szakember által ellátott feladat és munkakör** (az ellátott mérnökpozíció amely építésvezetői vagy felelős műszaki vezető lehet) megjelölése, melyből az irányítási tapasztalat egyértelműen megállapítható.

**Ajánlatkérő irányítási tapasztalatként fogadja el a bemutatott építési projekt megvalósítása során az építésvezetői vagy a felelős műszaki vezetői mérnök feladatok ellátását.**

**Ajánlatkérő e körben felhívja tisztelt ajánlattevők figyelmét az alábbiakra:**

Ekörben Ajánlatkérő felhívja ajánlattevők figyelmét, hogy az önéletrajzban ellenőrizni fogja, hogy a szakember építésvezetői ÉS/VAGY felelős műszaki vezetői feladatok ellátását végezte-e a szakmai tapasztalatként megjelölt projektben és az **önéletrajzának ezen része összhangban áll–e az önéletrajz képzettségekre és jogosultságokra vonatkozó részével, tekintettel arra, hogy építésvezetői vagy felelős műszaki vezetői munkakörben csak meghatározott képzettséggel, illetve jogosultsággal rendelkező szakemberek dolgozhatnak.**

Az Építésvezetői munkakör a FEOR 1323 (Építőipari tevékenységet folytató részegység vezetője) kódszám alá tartozik, mely ezen munkakör tekintetében az alábbi előírásokat tartalmazza:

|  |
| --- |
|  |
| **FEOR 1323 Építőipari tevékenységet folytató részegység vezetője munkakörök:** |
|  | |

|  |  |
| --- | --- |
| * Építési szakipari építésvezető |  |
|  | |
| * Építési szakipari főépítésvezető |  |
|  | |
| * Építési üzemvezető |  |
|  | |
| * **Építésvezető** |  |
|  | |
| * Építőgépészeti karbantartó és javító üzem vezetője |  |
|  | |
| * Épület-karbantartó üzemvezető |  |
|  | |
| * Épületgépészeti építésvezető |  |
|  | |
| * Fő-építésvezető |  |
|  | |
| * Magasépítési építésvezető |  |
|  | |
| * Magasépítési fő-építésvezető |  |
|  | |
| * Mélyépítési építésvezető |  |
|  | |
| * Mélyépítési fő-építésvezető |  |
|  | |
| * Szerelésvezető |  |

**A foglalkozás gyakorlására jogosító képesítések OSZK:**

* Földmérő és térinformatikai mérnök
* Gépész üzemmérnök
* Gépészmérnök
* Magasépítő mérnök
* Magasépítő üzemmérnök
* Műszaki földtudományi mérnök
* Tájépítészmérnök
* Település mérnök
* Gépészmérnök (tiszti)

Bologna

* Okleveles építészmérnök
* Okleveles infrastruktúra-építőmérnök
* Okleveles szerkezet-építőmérnök

A foglalkozás gyakorlására jogosít minden, a Magyar Mérnökkamara által a MV-VZ - Vízgazdálkodási építmények építési-szerelési munkáinak felelős műszaki vezetése szakmai jogosultság eléréséhez szükséges mérnöki szakmai képesítés is .

# A felelős műszaki vezetői gyakorlat megajánlása esetén ajánlatkérő ellenőrizni fogja az ajánlatok bírálata és értékelése során, hogy a szakember benyújtott önéletrajza alapján valóban szerezhetett –e felelős műszaki vezetői minőségében gyakorlatot a 266*/2013. (VII. 11.) Korm. rendelet az építésügyi és az építésüggyel összefüggő szakmagyakorlási tevékenységekről* jogszabályban foglaltak figyelembevételével ezért kérjük az önéletrajzban a felelős műszaki vezetői jogosultság megszerzésének időpontját és a szakember kamarai azonosítóját szíveskedjenek rögzíteni.

Az ajánlatkérő a jelen értékelési részszempont vonatkozásában csak egy személyt vizsgál, megajánlás az értékelési részszempont vonatkozásában **csak egy személy kapcsán tehető.**

**Felhívjuk az ajánlattevő figyelmét arra, hogy az értékelési szempontrendszer keretében megjelölt szakember teljesítésben való közreműködését Ajánlatkérő fokozottan ellenőrzi.**

**A kötelezettség megszegése a szerződés felmondását, vagy attól való elállást eredményezheti, mely későbbi közbeszerzési eljárásokban a Kbt. 63. § (1) bekezdés c) pontja szerinti kizárással járhat.**

A szakember személyéről szóló ajánlattevői nyilatkozat (**minta: IV.3. melléklet)** az ajánlattal egyidőben az ajánlattételi határidő lejártáig benyújtandó. (Csak 0 db értéknél nagyobb megajánlás esetén csatolandó.)

Ajánlatkérő felhívja a figyelmet a Kbt.71.§ (9) bekezdésében foglaltakra.

A Kbt. 77. § (1) bek. alapján ajánlatkérő 5 db-ban rögzíti a jelen részszempontra vonatkozó megajánlás legkedvezőbb szintjét, amelyre és az annál még kedvezőbb megajánlásokra egyaránt az értékelési ponthatár felső határával (10 pont) azonos számú pontot adja.

Amennyiben Ajánlattevő jelen értékelési szempont tekintetében tett megajánlása meghaladja a fentiekben meghatározott legkedvezőbb szintet ( 5 db ), úgy Ajánlatkérő a pontszámok kiosztásánál a maximális értékkel számol, tehát Alegjobb=5, azaz Ajánlatkérő a maximális értéket veszi vetítési alapul az arányosítás során.

*Ajánlatkérő felhívja ajánlattevők figyelmét az alábbiakra:*

*Kbt.71.§(9) \* A 76. § (3) bekezdés b) pontja szerinti értékeléshez az ajánlatkérő által bemutatni kért szakemberek személye hiánypótlás keretében csak a (4) bekezdésben foglalt, vagy az alkalmassági követelménynek való megfelelőség miatt szükséges esetben és csak úgy változhat, hogy a hiánypótlásban az értékeléskor figyelembe veendő minden releváns körülmény tekintetében a korábbival legalább egyenértékű szakember kerül bemutatásra. Ha a hiánypótlás során a korábbinál nagyobb tapasztalattal, magasabb képzettséggel rendelkező személy kerül bemutatásra, az ajánlatkérő az értékeléshez akkor is csak az ajánlattevő által pótolt szakember adatait veheti figyelembe, a hiánypótlás ilyenkor is csak az érvényessé tételt szolgálja, és nem eredményezi az értékeléskor figyelembe veendő tényezők változását. Ha*

*a) a 76. § (3) bekezdés b) pontja szerinti értékeléshez bemutatott szakemberekre vonatkozó, a felolvasólapon feltüntetett adat és az ajánlatban a szakemberre vonatkozóan csatolt dokumentum tartalma között - a b) pontban foglaltaktól eltérő - ellentmondás van, és nem sikerül felvilágosítás vagy a már bemutatott szakemberre vonatkozó dokumentum hiánypótlása keretében a felolvasólapon feltüntetett adatot alátámasztani, az ajánlatkérő az ajánlatot érvénytelenné nyilvánítja;*

*b) a felolvasólapon feltüntetett adat és a szakemberre vonatkozóan csatolt dokumentum tartalma között olyan ellentmondás áll fenn, hogy a felolvasólapon szereplő adat az értékeléskor kevésbé kedvező, az értékeléskor a felolvasólapon szereplő adatot kell figyelembe venni.*

**3.A kötelezően előírt 24 hónap jótállási időn felül vállalt többlet jótállás időtartama (hónap) (min. 0 hónap, legkedvezőbb szint 36 hónap)” részszempont**

esetén ajánlatkérő az ***egyenes arányosítás módszerét*** *(A Közbeszerzési Hatóság útmutatója a nyertes ajánlattevő kiválasztására szolgáló értékelési szempontrendszer alkalmazásáról útmutató* *KÉ 2020. évi 60. szám; 2020. március 25 .)* **alkalmazza**: a legmagasabb érték a legkedvezőbb, ajánlatkérő a legkedvezőbb tartalmi elemre a maximális **10 pontot** (felső ponthatár) adja, a többi ajánlat tartalmi elemére pedig a legkedvezőbb tartalmi elemhez viszonyítva arányosan számolja ki a pontszámokat. Amennyiben ajánlattevő megajánlása 0 hónap, akkor 0 pontot kap.

A Kbt. 77. § (1) bek. alapján ajánlatkérő 36 hónapban rögzíti a jelen részszempontra vonatkozó megajánlás legkedvezőbb szintjét, amelyre és az annál még kedvezőbb megajánlásokra egyaránt az értékelési ponthatár felső határával (10 pont) azonos számú pontot adja.

Amennyiben Ajánlattevő jelen értékelési szempont tekintetében tett megajánlása meghaladja a fentiekben meghatározott legkedvezőbb szintet (36 hónap ), úgy Ajánlatkérő a pontszámok kiosztásánál a maximális értékkel számol, tehát Alegjobb=36, azaz Ajánlatkérő a maximális értéket veszi vetítési alapul az arányosítás során.

A pontozás képlete:

P= (Avizsgált/Alegjobb) x (Pmax-Pmin)+Pmin

Ahol P: A vizsgált ajánlati elem adott részszempontra vonatkozó pontszáma.

P max: A pontskála felső határa.

P min: A pontskála alsó határa.

Alegjobb: A legelőnyösebb ajánlat tartalmi eleme

Avizsgált: A vizsgált ajánlat tartalmi eleme

Ezen részszempont tekintetében a kötelező jótállási időn felül vállalt jótállás időtartamának hónapszámát (csak pozitív egész számként kifejezve megadható a megajánlás ) kéri ajánlatkérő feltüntetni a Felolvasólapon. A kötelezően előírt 24 hónapon felül legfeljebb további 36 hónap megajánlás kerül értékelésre.

A pontozás két tizedesjegy pontossággal történik.

**(*Figyelem: A jótállási idő, mint minőségi értékelési szempont a Közbeszerzési Döntőbizottság D.582/8/2017.határozata alapján kerül alkalmazásra, amely az alábbi megállapításokat tartalmazza:***

*„ 38. Az építési beruházások, valamint az építési beruházásokhoz kapcsolódó tervezői és mérnöki szolgáltatások közbeszerzésének részletes szabályairól szóló* ***322/2015. (X. 30.)******Korm. rendelet (a továbbiakban: Korm. rendelet) a minőség alapú kiválasztás szempontjai******tekintetében csak példálózó felsorolást tartalmaz, melyben a jótállás nem szerepel.***

*39. A Döntőbizottság elöljáróban rögzíti, hogy a közbeszerzés alapelvei fontos szerepet töltenek be az Uniós, illetve a hazai szabályozásban is. Amint az idézett irányelvi rendelkezésekből is megállapítható, a legjobb árminőség aránnyal összefüggésben* ***az irányelv******nem tartalmaz teljes felsorolást.***

*40. A Kbt. és a Korm. rendelet szintén nem tartalmaznak teljes felsorolást, a* ***Korm. rendelet a minőség alapú kiválasztás szempontjai tekintetében példálózó felsorolást ad.***

*46. A Döntőbizottság álláspontja szerint helytállóan hivatkozott az ajánlatkérő arra, hogy hosszabb időtartamú jótállás vállalása nagyobb előnyt jelent az ajánlatkérő számára, továbbá arra is, hogy a közpénzek hatékony felhasználása követelményének a jótállási idő értékelése*

*megfelel.*

***A Döntőbizottság egyetértett az ajánlatkérő arra vonatkozó érvelésével, hogy amennyiben az ajánlattevők ahelyett, hogy az alap jótállási időt vállalva nyújtanak be alacsonyabb minőségi kategóriájú anyagokkal ajánlatot, az elérhető többletpontszámért a magasabb jótállási időszakot vállalják, ezáltal magasabb minőségű termékek felhasználását vállalva, összefüggés van a minőség és a jótállás között. Ennek megfelelően az ár/érték arány megjelent az eljárás során.)”***

**Az összpontszám megállapítása:**

Az egyes részszempontokra adott pontszámok súlyszámmal való szorzása és a szempontok szerinti súlyozott pontok összesítése adja az ajánlattevő összesített pontszámát.

A fentiek szerint kapott pontokat (értékelési pontszám) ajánlatkérő megszorozza az adott részszemponthoz tartozó súlyszámmal, a szorzatokat pedig ajánlatonként összeadja. Az az ajánlat a gazdaságilag legelőnyösebb, amelynek az összpontszáma a legnagyobb. Az összpontszámok egyezősége esetén az az ajánlat a gazdaságilag legelőnyösebb, amelyiknek a magasabb súlyszám értékkel rendelkező értékelési szempontja a legkedvezőbb.

**1.10.2. Tájékoztatás az elektronikus árlejtésről**

Elektronikus árlejtés a jelen közbeszerzési eljárásban nem kerül alkalmazásra.

## Formai és egyéb követelmények, ajánlat benyújtása

* + 1. A Kbt. 66. § (1) bekezdése alapján az ajánlatot a gazdasági szereplőnek a közbeszerzési dokumentumokban meghatározott tartalmi és formai követelményeknek megfelelően kell elkészítenie és benyújtania.
    2. Ahol az ajánlatkérő a közbeszerzési eljárás során valamely dokumentum benyújtását írja elő, a dokumentumot az EKR-ben kitöltött elektronikus űrlap alkalmazásával kell benyújtani, vagy – *amennyiben az adott dokumentumra elektronikus űrlap nem áll rendelkezésre* – papíralapú dokumentum egyszerű elektronikus másolata formájában.

*Amennyiben valamely nyilatkozatminta az EKR-ben elektronikus űrlapként rendelkezésre áll, a nyilatkozatot az elektronikus űrlap kitöltése útján kell az ajánlat részeként megtenni.*

* + 1. Ajánlatkérő tájékoztatja ajánlattevőket arról, hogy az ajánlattevő érdekkörében felmerült bármilyen késedelemből fakadó következményeket az ajánlattevő viseli. Ajánlatkérő az ajánlatokat, egyéb dokumentumokat késedelmesen benyújtó ajánlattevő (k) től indokként nem fogad el semmiféle akadályozó körülményt.

Ajánlatkérő felhívja a figyelmet, hogy az eljárással kapcsolatos valamennyi határidővel kapcsolatosan a közép-európai idő (CET) irányadó.

Az ajánlatban lévő, minden – ajánlattevő által készített – dokumentumot (nyilatkozatot) – ide nem értve az EKR-ben elektronikus űrlapként rendelkezésre álló nyilatkozatokat – a végén alá kell írnia az adott gazdálkodó szervezetnél erre jogosult(ak)nak vagy olyan személynek, vagy személyeknek, aki(k) erre a jogosult személy(ek)től írásos felhatalmazást kaptak, tekintettel a cégnyilvánosságról, a bírósági cégeljárásról és a végelszámolásról szóló 2006. évi V. törvény (a továbbiakban: Ctv.) 8-9. § rendelkezésében foglaltakra.

**1.11.6.** Ajánlatkérő felhívja a figyelmet arra, hogy az eljárásnak, az ajánlatnak és a szerződésnek a kizárólagos nyelve a magyar. Az eljárás során mindennemű közlés magyar nyelven történik, kommunikáció semmilyen más nyelven nem fogadható el. Amennyiben bármely becsatolt dokumentum, igazolás, nyilatkozat, stb. nem magyar nyelven kerül kiállításra, úgy azt legalább az ajánlattevő általi magyar nyelvű fordításban is kérjük becsatolni. Természetesen a hiteles fordítás is megfelelő, de a Kbt. 47. § (2) bekezdése alapján ajánlatkérő a nem magyar nyelven benyújtott dokumentumok ajánlattevő általi fordítását is elfogadja.

*Kbt. 47. § (1) Ahol e törvény a közbeszerzési eljárás során jegyzőkönyv készítését írja elő, ez a követelmény a közjegyző jelenlétében lefolytatott cselekmények esetében közokiratba foglalással is teljesíthető.*

*(2) \* Az ajánlatkérő a nem magyar nyelven benyújtott dokumentumok ajánlattevő általi fordítását is köteles elfogadni.*

*(2a) \* Ha a 41/C. § (1) bekezdés e)-f) pontja alapján az ajánlatok benyújtása egészében papíralapon történik és ahol e törvény vagy e törvény felhatalmazása alapján megalkotott jogszabály alapján az ajánlatkérő a közbeszerzési eljárás során valamely dokumentum benyújtását írja elő, a dokumentum - ha jogszabály eltérően nem rendelkezik - egyszerű másolatban is benyújtható. Az ajánlatkérő előírhatja az olyan nyilatkozat eredeti vagy - ha az ajánlatkérő lehetővé teszi - hiteles másolatban történő benyújtását, amely közvetlenül valamely követelés érvényesítésének alapjául szolgál (különösen garanciavállaló nyilatkozat vagy kezességvállalásról szóló nyilatkozat). Az ajánlat 68. § (2) bekezdése szerint benyújtott egy eredeti példányának a 66. § (2) bekezdése szerinti nyilatkozat eredeti aláírt példányát kell tartalmaznia*

Amennyiben az eljárást olyan időpontban regisztrálta a [www.ekr.gov.hu](http://www.ekr.gov.hu) felülten ajánlatkérő, mely időpontban a felelős fordításról nyilatkoznia még kellett ajánlattevőknek ezért az EKR létrehozta kitörölhetetlenül az erre szolgáló EKR űrlapot, abban az esetben ezen felelős fordításról szóló ajánlattevői nyilatkozatminta benyújtása nem szükséges a 2020.április 1.napját követően indított eljárásokban.

**1.11.7.** Az ajánlatkérő felhívja ajánlattevők figyelmét a Kbt. 47.§ (2) bekezdés a ) pontjában ben foglaltakra. Ahol a Kbt. törvény vagy Kbt., illetve a felhatalmazása alapján megalkotott külön jogszabály alapján az ajánlatkérő a közbeszerzési eljárás során valamely dokumentum benyújtását írja elő, a dokumentum – ha jogszabály eltérően nem rendelkezik – egyszerű elektronikus másolatban is benyújtható.

**1.11.8.** Egyéb információk, az EKR-ben elektronikus úton megtett nyilatkozatokkal szemben támasztott követelmények

Ahol az ajánlatkérő a közbeszerzési eljárás során valamely dokumentum benyújtását írja elő, a dokumentum benyújtható az EKR-ben kitöltött elektronikus űrlap alkalmazásával, vagy – *amennyiben az adott dokumentumra elektronikus űrlap nem áll rendelkezésre* – papíralapú dokumentum egyszerű elektronikus másolata formájában.

*Amennyiben valamely nyilatkozatminta az EKR-ben elektronikus űrlapként rendelkezésre áll, a nyilatkozatot az elektronikus űrlap kitöltése útján kell az ajánlat részeként megtenni.*

Amennyiben az EKR-ben az adott dokumentumra vonatkozó elektronikus űrlap nem áll rendelkezésre, a nyilatkozat csatolható az EKR-ben legalább fokozott biztonságú elektronikus aláírással ellátott dokumentumként is, az ajánlatkérő azonban nem követeli meg elektronikus aláírás alkalmazását.

**Ajánlattevőnek nyilatkoznia kell a Kbt. 114. § (2) bekezdése alapján arról, hogy nem áll az eljárást megindító felhívásban előírt kizáró okok hatálya alatt**, továbbá a Kbt. 62. § (1) bekezdés k) pont kb) alpontjára vonatkozóan a külön jogszabályban meghatározottak szerint kell a részletes adatokat megadnia (A nyilatkozatminták az EKR-ben elektronikus űrlapként rendelkezésre állnak.

**Ajánlatkérő felhívja a figyelmet, hogy a kizáró okok tekintetében kitöltendő elektronikus űrlapon ajánlattevő köteles feltüntetni a tárgyi eljárásban előírt, Kbt. 62. § (1) bekezdés g)-k), m) és q) pontja szerinti kizáró okokat.)**

**Az EKR-ben az alábbi dokumentumok vonatkozásában található elektronikus űrlap:**

**Nyilatkozat a (z)**

* **Felolvasólap vonatkozásában;**
* **Kbt. 62. § (1) bek. k) kb) pont alapján;**
* **Kbt. 66. § (2) bek. alapján;**
* **NYILATKOZAT Kbt. 66. § (6) bek.** *(nemleges tartalom esetén is benyújtandó)*
* **Nyilatkozat folyamatban levő változásbejegyzési eljárásról;** *(nemleges tartalom esetén is benyújtandó)*
* **Nyilatkozat kizáró okok tekintetében**
* **NYILATKOZAT kizáró okokról az alvállalkozók és a kapacitásait rendelkezésre bocsátó szervezetek vonatkozásában**
* **NYILATKOZAT üzleti titokról** *(nemleges tartalom esetén is benyújtandó)*
* **NYILATKOZAT biztosítékok rendelkezésre bocsátásáról**
* **Gazdasági szereplőkre vonatkozó információk című EKR nyilatkozat (***melyet részben az ajánlattevő regisztrált adatainak felhasználásával generál le az EKR rendszer , és az esetlegesen hiányzó adatok az ajánlat összeállításának kezdetén az ajánlattevő alapadatainak rögzítésekor pótolhatóak)*

A felsorolt dokumentumok vonatkozásában a nyilatkozattétel az elektronikus űrlapok kitöltésével valósul meg Az elektronikus úton megtett nyilatkozatokkal kapcsolatban a Kbt. az irányadó.

Az EKR-ben – az elektronikus űrlapok kivételével – benyújtandó (feltöltött) elektronikus dokumentumokat az ajánlatkérő. **pdf** fájlformátumban kéri benyújtani az **árazott költségvetést pdf és. xls /.xlsx** fájlformátumban kéri benyújtani .

A feltöltött fájlok nem tartalmazhatnak jelszavas vagy egyéb védelmet.

**Az EKR felületre feltölthető dokumentum mérete maximum 25 MB/dokumentum.**

Amennyiben az EKR-ben az ajánlat részeként csatolt dokumentum nem tesz eleget a közbeszerzési dokumentumokban előírt, a dokumentumok informatikai jellemzőire vonatkozó követelménynek, de az ajánlatkérő számára olvasható, illetve megjeleníthető, az ajánlatkérő – ha azt nem tartja szükségesnek – nem köteles hiánypótlásra felhívni az ajánlattevőt, és úgy kell tekinteni, hogy az ajánlat megfelelt az előírt követelményeknek. Amennyiben az ajánlat részeként csatolt dokumentum nem tesz eleget a közbeszerzési dokumentumokban előírt informatikai követelménynek és az ajánlatkérő számára nem olvasható, illetve jeleníthető meg, ez nem tekinthető formai hiányosságnak, azt úgy kell kezelni, mintha az ajánlattevő az érintett dokumentumot nem nyújtotta volna be és a Kbt. hiánypótlásra vonatkozó szabályaira figyelemmel kell eljárni.

Amennyiben az EKR-ben az ajánlat részeként csatolt dokumentum eleget tesz a közbeszerzési dokumentumokban meghatározott, az ajánlat részét képező dokumentumok informatikai jellemzőire vonatkozó követelményeknek, de az egyéb okból nem olvasható, illetve nem jeleníthető meg, az ajánlattevőt az ajánlatkérő felhívja az ajánlat olvashatóságához és megjeleníthetőségéhez szükséges szoftver megnevezésére.

Az ajánlatkérő csupán általánosan hozzáférhető, ingyenes vagy szabad szoftvert köteles igénybe venni az ajánlatok olvasásához és megjeleníthetőségéhez az ajánlattevő előbbi nyilatkozata alapján. Amennyiben a dokumentum tartalma ezt követően sem határozható meg, azt úgy kell kezelni, mintha az ajánlattevő az érintett dokumentumot nem nyújtotta volna be és a Kbt. hiánypótlásra vonatkozó szabályaira figyelemmel kell eljárni.

**Hitelesített dokumentum:** Ahol a Kbt. vagy annak végrehajtási rendelete közjegyző vagy szakmai, illetve gazdasági kamara által hitelesített nyilatkozat benyújtását írja elő, a dokumentum benyújtható a papír alapon hitelesített dokumentum egyszerű elektronikus másolataként vagy olyan formában is, ahol a papír alapon vagy legalább fokozott biztonságú elektronikus aláírással elektronikus úton megtett nyilatkozatot közjegyző – legalább fokozott biztonságú elektronikus aláírással vagy bélyegzővel – elektronikusan látta el hitelesítéssel .

## Az ajánlat tartalma, az ajánlat részeként benyújtandó dokumentumok

**1.12.1.**Az ajánlatnak tartalmaznia kell **Felolvasólapot**, amelyen feltüntetésre kerülnek a rendelkezésre bocsátott elektronikus űrlap szerinti tartalmi elemek. **(**A nyilatkozatminta elektronikus űrlapként rendelkezésre áll.) A 2. értékelési részszempontra *(*A teljesítésbe bevonni kívánt mérnök szakember vonalas közművek kivitelezésének irányításában szerzett tapasztalata) tett 0-nál nagyobb megajánlás esetén (és csak akkor) az ajánlatban a megajánlást alátámasztó dokumentumként csatolni kell a szakember által aláírt szakmai önéletrajzot (IV.2. melléklet a minta) és rendelkezésre állási nyilatkozatot (IV.4. melléklet a minta) és a szakember személyéről szóló ajánlattevői nyilatkozatot (IV.3. melléklet nyilatkozat minta).

**1.12.2.**A **Kbt. 66. § (2)** bekezdése alapján az ajánlattevőnek ajánlatában **kifejezetten nyilatkoznia kell** az ajánlati felhívás feltételeire, a szerződés megkötésére és teljesítésére, valamint a kért ellenszolgáltatásra vonatkozóan. **(A nyilatkozatminta elektronikus űrlapként rendelkezésre áll.)**

**1.12.3.** **Nyilatkozat közös ajánlattételről és együttműködési megállapodás (IV.1. sz. melléklet)** (adott esetben)

**1.12.4.** A **Kbt. 66. § (6) bekezdés szerinti nyilatkozat**, melyben az ajánlattevő megjelöli:

— a közbeszerzésnek azt a részét (részeit), amelynek (amelyeknek) teljesítéséhez az Ajánlattevő alvállalkozót kíván igénybe venni,

— az ezen részek tekintetében igénybe venni kívánt és az ajánlat benyújtásakor már ismert alvállalkozókat. **(EKR Űrlap NYILATKOZAT Kbt. 66. § (6) bek. címmel)**

A nyilatkozatot nemleges tartalom esetén is kötelező megtenni.

**1.12.5.** Ajánlattevőnek a Kbt. 67. § (4) bekezdése, valamint a 321/2015. Korm. rendelet 17. § (2) bekezdése szerint ajánlatában be kell nyújtania arra vonatkozó nyilatkozatát, hogy **a szerződés teljesítéséhez nem vesz igénybe az eljárást megindító felhívásban előírt (*Kbt. 62. § (1) bekezdés g)-k), m) és q) pontja szerinti)* kizáró okok hatálya alá eső alvállalkozót** [A nyilatkozatminta – az alvállalkozó vonatkozásában - az **EKR-ben elektronikus űrlapként rendelkezésre áll**.

**1.12.6.** Folyamatban lévő **változásbejegyzési eljárás** esetében az ajánlattevő az ajánlathoz köteles csatolni a cégbírósághoz benyújtott változásbejegyzési kérelmet (elektronikus kérelem) és az annak érkezéséről a cégbíróság által megküldött igazolást (a kérelemről kiállított elektronikus tanúsítványt, igazolást) is (adott esetben).

**1.12.7. A változásbejegyzésre vonatkozó nyilatkozatminta elektronikus űrlapként rendelkezésre áll.** **A nyilatkozatot nemleges tartalom esetén is kötelező megtenni.**

**Alkalmasság igazolása esetében:**

**1.12.8**.Ajánlatkérő felhívja ajánlattevők figyelmét, hogy a tárgyi közbeszerzési eljárásban alkalmassági követelmény nem került előírásra. **Ajánlatkérő a Kbt. 115. § (2) bekezdésének második mondata alapján nem ír elő alkalmassági követelményt jelen közbeszerzési eljárásban.**

**1.12.9. Kizáró okok *igazolása:***

Az ajánlattevőnek ajánlatában a 321/2015 (X.30.) Korm. rendelet 17.§ (1) bekezdése szerint nyilatkozatot kell benyújtania arról, hogy nem tartozik a Kbt. 62. § (1) bekezdés g)-k), m) és q) pontja szerinti kizáró okok hatálya alá, valamint a Kbt. 62. § (1) bekezdés k) pont kb) pontját a 8. § i) pont ib) alpontja és a 10. § g) pont gb) alpontjában foglaltak szerint kell igazolnia.

Az egységes európai közbeszerzési dokumentum nem alkalmazandó, azonban az ajánlatkérő köteles elfogadni, ha az ajánlattevő a 321/2015 (X.30.) Korm. rendelet 7. § szerinti – korábbi közbeszerzési eljárásban felhasznált – egységes európai közbeszerzési dokumentumot nyújt be, feltéve, hogy az abban foglalt információk megfelelnek a valóságnak, és tartalmazzák az ajánlatkérő által a kizáró okok és *(adott esetben ha tárgyi eljárásban releváns )* az alkalmasság igazolása tekintetében megkövetelt információkat. Az egységes európai közbeszerzési dokumentumban foglalt információk valóságtartalmáért az ajánlattevő felel.

A 321/2015 (X.30.) Korm. rendelet 17.§ (2) bekezdése szerint az alvállalkozó és az alkalmasság igazolásában résztvevő más szervezet vonatkozásában az ajánlattevő nyilatkozatot köteles benyújtani arról, hogy az érintett gazdasági szereplők vonatkozásában nem állnak fenn az eljárásban előírt kizáró okok. Ajánlatkérő a Korm. rendeletben előírt és releváns adatbázisokat is ellenőrzi a kizáró okok fenn nem állása tekintetében ajánlattevő vonatkozásában

**1.12.10.** A cégnyilvánosságról, a bírósági cégeljárásról és a végelszámolásról szóló 2006. évi V. törvény (a továbbiakban: Ctv.) hatálya alá tartozó, ezért cégnek minősülő ajánlattevő/alkalmasság igazolásában részt vevő szervezet (amennyiben releváns) részéről az ajánlatban nyilatkozatot tevő, kötelezettséget vállaló cégjegyzésre jogosult személy (ek) közjegyzői aláírás hitelesítéssel ellátott cégaláírási nyilatkozatát (**aláírási címpéldány**át/címpéldányait) vagy ügyvéd által a Ctv. 9. §-a szerint ellenjegyzett **aláírás mintá**ját.

Az ajánlathoz csatolni kell a Ctv. szerint cégnek nem minősülő jogi személy, vagy személyes joga szerint jogképes szervezet ajánlattevő, vagy kapacitást nyújtó szervezet (személy) részéről nyilatkozatot tevő képviselő képviseleti jogának igazolását és aláírás mintáját a rá vonatkozó jogszabályok szerint.

A fenti esetekben ajánlatkérő kizárólag azon képviselők vonatkozásában követeli meg az aláírási címpéldány vagy aláírási minta csatolását, akik kézjegyével ellátott papír alapú dokumentumról készült elektronikus másolati példány került csatolásra az ajánlatban.

**1.12.11.** Amennyiben a papír alapú dokumentumot aláíró személy nem cégjegyzésre jogosult az adott gazdasági szereplőnél, vagy nem képviseletre jogosult személy (nem cég esetében) úgy csatolni kell az adott gazdasági szereplőnél cégjegyzésre jogosult személy által vagy a képviseletre jogosult személy által aláírt **meghatalmazás**t legalább teljes bizonyító erejű magánokirati formában. A meghatalmazásnak tartalmaznia kell a meghatalmazott aláírás mintáját, vagy az ajánlathoz csatolni kell a meghatalmazott személy (ek) közjegyzői aláírás hitelesítéssel ellátott vagy ügyvéd által ellenjegyzett aláírás mintáját egyszerű elektronikus másolati formában.

**1.12.12.** A Kbt. 69. § (11) bekezdése alapján nem kérhető igazolás benyújtása, ha az ajánlatkérő az Európai Unió bármely tagállamában működő, – az adott tagállam által az e-Certis rendszerben igazolásra alkalmas adatbázisként feltüntetett – ingyenes elektronikus adatbázisba belépve közvetlenül hozzájuthat az igazoláshoz vagy egyéb releváns információhoz. Nem magyar nyelvű nyilvántartás esetén az ajánlatkérő kéri a releváns igazolás vagy információ magyar nyelvű fordításának benyújtását. A magyarországi nyilvántartások közül a hatósági nyilvántartások, valamint a külön jogszabályban nevesített nyilvántartások tekintendőek az igazolás benyújtásának kiváltására alkalmas nyilvántartásnak. A magyarországi ilyen nyilvántartások listájának az e-Certis rendszerben való közzétételéről a Közbeszerzési Hatóság gondoskodik.

A 321/2015. (X.30.) Korm. rendelet 6. § (1) bekezdése értelmében, ha az ajánlatkérő a Kbt. 69. § (11) bekezdésében foglaltaknak megfelelően közvetlenül hozzáfér a kizáró okok hiányát igazoló adatbázisokhoz, a gazdasági szereplőknek azon adatbázisok elérhetőségét nem kell feltüntetniük az ajánlatukban, amelyek ellenőrzését a kizáró okok igazolása körében az ajánlatkérő számára a 321/2015. (X.30.) Korm. rendelet előírja.

Amennyiben az ajánlattevő, alvállalkozó vagy az alkalmasság igazolásában részt vevő gazdasági szereplő (ha tárgyi eljárásban releváns) valamely az eljárást megindító felhívásban vagy a közbeszerzési dokumentumokban előírt igazolás helyett a Kbt. 69. § (11) bekezdése szerint kíván tényt vagy adatot igazolni, abban az esetben ajánlattevő, alvállalkozó, az alkalmasság igazolásában részt vevő gazdasági szereplő **nyilatkozat**ban köteles megadni, hogy melyik tényt vagy adatot kívánja a **Kbt. 69. § (11)** bekezdése szerint igazolni, és hogy mi az ezen tényt vagy adatot tartalmazó ingyenes, a közbeszerzési eljárás nyelvén rendelkezésre álló, elektronikus, hatósági nyilvántartás elektronikus elérhetősége. (**adott esetben**)

Nem kérhető igazolás benyújtása, ha az ajánlatkérő az Európai Unió bármely tagállamában működő, - az adott tagállam által az e-Certis rendszerben igazolásra alkalmas adatbázisként feltüntetett – ingyenes elektronikus adatbázisba belépve közvetlenül hozzájuthat az igazoláshoz vagy egyéb releváns információhoz. Nem magyar nyelvű nyilvántartás esetén az ajánlatkérő kérheti a releváns igazolás vagy információ magyar nyelvű fordításának benyújtását. A magyarországi nyilvántartások közül a hatósági nyilvántartások, valamint a külön jogszabályban nevesített nyilvántartások tekintendőek az igazolás benyújtásának kiváltására alkalmas nyilvántartásnak. A magyarországi ilyen nyilvántartások listájának az e-Certis rendszerben való közzétételéről a Közbeszerzési Hatóság gondoskodik.

**Az ajánlatnak a következő iratokat kell tartalmaznia:**

| **Melléklet száma** | **Iratanyag megnevezése** | **Benyújtás formátumára vonatkozó követelmény** |
| --- | --- | --- |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Felolvasólap** | - |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Gazdasági szereplőkre vonatkozó információk című EKR adatlap** | - |
| IV.2. | **Teljesítésbe bevonni kívánt szakember szakmai önéletrajza**  (0-nál nagyobb megajánlás esetén) | .pdf |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Nyilatkozat a Kbt. 66. § (2) bekezdése alapján** | - |
| IV.1. | **Nyilatkozat közös ajánlattételről és együttműködési megállapodás** (adott esetben) | .pdf |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Nyilatkozat a Kbt. 66. § (6) bekezdése alapján**  A nyilatkozatot nemleges tartalom esetén is kötelező megtenni. | - |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Nyilatkozat Kbt. 62. § (1) bek. k) kb) pont alapján** | - |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Nyilatkozat kizáró okok tekintetében** | - |
| - | **Aláírási címpéldány vagy ügyvéd által a Ctv. 9. §-a szerint ellenjegyzett aláírás minta** | .pdf |
| - | **Meghatalmazás** (adott esetben) | .pdf |
| - | **Nyilatkozat a Kbt. 69. § (11) szerint igazolni kívánt tények vagy adatok tekintetében** (adott esetben) | .pdf |
| - | **Jogutódlás tényét, körülményeit bizonyító iratok** (csak adott esetben) | .pdf |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Nyilatkozat és adott esetben indoklás üzleti** **titokról** (nemleges tartalomesetén is benyújtandó az EKR űrlap )  (indokolás csak adott esetben) | - |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Nyilatkozat változásbejegyzésről**  (nemleges tartalomesetén is benyújtandó az EKR űrlap ) | - |
| - | **Változásbejegyzés folyamatban léte esetén a kérelem és az érkezéséről a cégbíróság által megküldött igazolás** (csak adott esetben) | .pdf |
| IV.5. | **Nyilatkozat felelősségbiztosításról** | .pdf |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **NYILATKOZAT kizáró okokról az alvállalkozók vonatkozásában** | - |
| Elektronikus űrlapként rendelkezésre áll | **Nyilatkozat biztosíték határidőben történő rendelkezésre bocsátása vonatkozásában** | - |
| IV.3. és IV.4. | **Szakember személyéről szóló ajánlattevői nyilatkozat és a szakember rendelkezésre állási nyilatkozata**  (0-nál nagyobb megajánlás esetén) | .pdf |
| - | **Árazott költségvetés** | xls vagy. xlsx és pdf |

Csatolandó az ajánlatban az ajánlattevő által a közbeszerzési dokumentumok részeként rendelkezésre bocsátott árazatlan költségvetés felhasználásával készített beárazott költségvetés. pdf és. xls vagy. xlsx fájlformátumban.

**Kérjük a dokumentumok digitalizálása során ügyeljenek arra, hogy számos berendezés nem. pdf hanem. jpg fileformátumban szkennel, ajánlatkérő a pdf file formátum alkalmazását kérte a fenti táblázatnak megfelelően.**

Amennyiben az iratokat az ajánlattól eltérő személy írja alá az ajánlattevő/az alkalmasság igazolásába bevont szervezet részéről (*amennyiben releváns)*, csatolni kellaz 1.12.10. és az 1.12.11. pontban részletezett dokumentumokat **(adott esetben).**

**1.12.13.**A kizáró okok fenn nem állása igazolásának körében nem kérhető a gazdasági szereplőtől olyan igazolás benyújtása, amelyet ugyanazon ajánlatkérő részére a gazdasági szereplő **korábbi közbeszerzési eljárásban** az EKR-ben elektronikus úton **már benyújtott**. Ebben az esetben a gazdasági szereplő nyilatkozik arról, hogy mely korábbi eljárásban benyújtott igazolást kéri figyelembe venni a bírálat során. Az ajánlatkérő attól függetlenül vizsgálja meg, hogy a korábban benyújtott igazolás megfelel-e az adott közbeszerzési eljárásban benyújtandó igazolásra irányadó tartalmi követelményeknek, hogy a korábbi igazolás adott esetben megjelöli, hogy azt mely közbeszerzési eljárásban való felhasználás céljára állították ki.

## Tájékoztatás a Kbt. 73. § (5) bekezdése alapján

Kbt. 73. § (5) bekezdés alapján az ajánlatkérő tájékoztatásként közli azoknak a szervezeteknek a nevét, amelyektől az ajánlattevő tájékoztatást kaphat a Kbt. 73. § (4) bekezdés szerinti azon követelményekről, amelyeknek a teljesítés során meg kell felelni.

**Emberi Erőforrások Minisztériuma**

Székhely: 1054 Budapest, Akadémia u. 3.

Telefon: (+36-1) 795-1200

Központi Ügyfélszolgálati Iroda címe: 1055. Budapest, Szalay u. 10-14. (Bejárat: Honvéd és Szalay utca sarok)

E-mail: ugyfelszolgalat@emmi.gov.hu

Honlap: <http://www.kormany.hu/hu/emberi-eroforrasok-miniszteriuma>

**Egyenlő Bánásmód Hatóság**

1013 Budapest, Krisztina krt. 39/B.

Telefon: 06-1-795-2975

Zöldszám: 06 80 203 939

Fax: 06-1-795-0760 Postafiók: 1539 Budapest, Pf. 672 e-mail: ebh@egyenlobanasmod.hu

EBH Hatósági és Jogi Főosztály Előzetes telefonos bejelentkezés: 06-1-795-2975, hétfő 9.00-16.00

Honlap: <http://www.egyenlobanasmod.hu>

**Nemzeti Adó- és Vámhivatal**

Székhely: 1054 Budapest, Széchenyi u. 2.

Tel.: +36- 1-428-5100

Fax: +36-1- 428-5509

Honlap: [www.nav.gov.hu](http://www.nav.gov.hu)

**Pénzügyminisztérium**

Székhely: 1051 Budapest, József nádor tér 2-4.

Postafiók címe: 1369 Budapest Pf.: 481.

Telefonszám: 06-1-795-1400

Telefax: 06-1-795-0716

Ügyfélkapcsolati Információs Iroda: 1051 Budapest, József nádor tér 2-4.

Ügyfélszolgálat telefonszám: 06-1-795-5010;

Ügyfélszolgálat e-mail: ugyfelszolgalat@pm.gov.hu

<http://www.kormany.hu/hu/nemzetgazdasagi-miniszterium>

**Agrárminisztérium**1055 Budapest, Kossuth Lajos tér 11.

Postacím: 1860 Budapest Pf. 1.

Telefon: 06-1-795-2000

Fax: 06-1-795-0200

E-mail: info@am.gov.hu

<http://www.kormany.hu/hu/foldmuvelesugyi-miniszterium>

**PEST MEGYE**

**Pest Megyei Kormányhivatal Érdi Járási Hivatal Foglalkoztatási Főosztály Munkavédelmi Ellenőrzési Osztály**

Cím: 1135 Budapest, Lehel út 43-47.

Postacím: 1381 Budapest, Pf: 1265.

Tel.: +36 12363901

Fax: +36 12363999

Email: [munkavedelem@pest.gov.hu](mailto:munkavedelem@pest.gov.hu)

**Pest Megyei Kormányhivatal Bányafelügyeleti Főosztály**

Cím: 1145 Budapest Columbus u. 17-23.

Tel.: +36 1373-1800

Fax: +36 13731810

Email: [banyafelugyelet@pest.gov.hu](mailto:banyafelugyelet@pest.gov.hu)

**Budapest Főváros Kormányhivatala Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 1138 Budapest, Váci út 174.

Postacím: 1550 Bp., Pf. 203.

Tel.: +36 14653800

Fax: +36 14653853

Email: titkarsag@nfo.bfkh.gov.hu

**GYŐR-MOSON-SOPRON MEGYE**

**Győr-Moson-Sopron Megyei Kormányhivatal Győri Járási Hivatal Műszaki Engedélyezési, Fogyasztóvédelmi és Foglalkoztatási Főosztály Munkavédelmi és Munkaügyi Osztály**

Cím: 9028 Győr, Tatai u. 3.

Tel.: +36 96795871

Email: [munkavedelem.munkaugy@gyor.gov.hu](mailto:munkavedelem.munkaugy@gyor.gov.hu)

**Veszprém Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Bányászati Osztály**

Cím: 8200 Veszprém, Megyeház tér 1.

Telefon: +36 8876630

Fax: +36 88576646

Email: [vemkh.banyaszat@veszprem.gov.hu](mailto:vemkh.banyaszat@veszprem.gov.hu)

**Győr-Moson-Sopron Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 9024 Győr, Jósika u. 16.

Tel.: +36 96418065

Fax: +36 96418068

E-mail: nepegeszsegugy.titkarsag@gyor.gov.hu

**BÁCS-KISKUN MEGYE**

**Bács-Kiskun Megyei Kormányhivatal Kecskeméti Járási Hivatal Foglalkoztatási, Munkaügyi és Munkavédelmi Főosztály**

Cím: 6000 Kecskemét, Klapka utca 34.

Email: [munkavedelem-munkaugy@bacs.gov.hu](mailto:munkavedelem-munkaugy@bacs.gov.hu)

**Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Bányászati Osztály**

Cím: 5000 Szolnok, Hősök tere 6.

Postacím: 5001 Szolnok Pf.: 164

Tel.: +36 56512319

Fax: +36 56512337

Email: [kh.banyaszat@jasz.gov.hu](mailto:kh.banyaszat@jasz.gov.hu)

**Bács-Kiskun Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 6000 Kecskemét, Nagykőrösi u. 32.

Postacím: 6001 Pf.: 112.

Tel.: +36 76896300

Fax: +36 76/795197/6197

Email: [nepegeszsegugy@bacs.gov.hu](mailto:nepegeszsegugy@bacs.gov.hu)

**CSONGRÁD MEGYE**

**Csongrád Megyei Kormányhivatal Szegedi Járási Hivatal Foglalkoztatási és Fogyasztóvédelmi Főosztály Munkavédelmi és Munkaügyi Osztály**

Cím: 6722 Szeged, Rákóczi tér 1.

Tel.: +36 62680546, +36 203335833

Email: [horesnyi.julianna@csongrad.gov.hu](mailto:horesnyi.julianna@csongrad.gov.hu)

**Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Bányászati Osztály**

Cím: 5000 Szolnok, Hősök tere 6.

Postacím: 5001 Szolnok Pf.: 164

Tel.: +36 56512319

Fax: +36 56512337

Email: [szbk@mbfh.hu](mailto:szbk@mbfh.hu)

**Csongrád Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi és Élelmiszerlánc-biztonsági Főosztály**

Cím: 6722 Szeged, Rákóczi tér 1.

Postacím: 6701 Szeged, Pf. 1096.

Tel.: +36 62681700

Email: [nefo@csongrad.gov.hu](mailto:nefo@csongrad.gov.hu)

**FEJÉR MEGYE**

**Fejér Megyei Kormányhivatal Székesfehérvári Járási Hivatal Műszaki Engedélyezési, Fogyasztóvédelmi és Foglalkoztatási Főosztály Munkavédelmi és Munkaügyi Osztály**

Cím: 8000 Székesfehérvár, Hosszúsétatér 1.

Tel.: +36 22795751

Fax: +36 22795814

E-mail: hivatal.szekesfehervar@fejer.gov.hu

**Veszprém Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Bányászati Osztály**

Cím: 8200 Veszprém, Megyeház tér 1.

Telefon: +36 8876630

Fax: +36 88576646

Email: [vemkh.banyaszat@veszprem.gov.hu](mailto:vemkh.banyaszat@veszprem.gov.hu)

**Fejér Megye Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 8000 Székesfehérvár, Mátyás király krt. 13.

Tel.: +36 22511720

Fax: +36 22511727

E-mail: fejer.titkarsag@kdr.antsz.hu

**HAJDÚ-BIHAR MEGYE**

**Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal Debreceni Járási Hivatal Foglalkoztatási, Munkaügyi és Munkavédelmi Főosztály**

Cím: 4024 Debrecen, Piac u. 42-48.

Postacím: 4002 Debrecen, Pf.: 73.

Tel.: +36 52513000

Fax: +36 52513002

E-mail: [foglalkoztatas.debrecen.jh@hajdu.gov.hu](mailto:foglalkoztatas.debrecen.jh@hajdu.gov.hu)

**Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal, Hatósági Főosztály, Bányászati Osztály**

Cím: 3527 Miskolc Soltész Nagy Kálmán u. 5.

Postacím: 3501 Miskolc Pf.: 31

Tel.: +36 46503740

Fax: +36 46503741

Email: [banyaszat@borsod.gov.hu](mailto:banyaszat@borsod.gov.hu)

**Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 4028 Debrecen, Rózsahegy u. 4.

Postacím: 4001 Debrecen Pf. 115.

Tel.: +36 52550700

Fax: +36 52420022

Email: [titkarsag@ear.antsz.hu](mailto:titkarsag@ear.antsz.hu)

**HEVES MEGYE**

**Heves Megyei Kormányhivatal Egri Járási Hivatal Munkaügyi és Munkavédelmi Osztály**

Cím: 3300 Eger, Szarvas tér 1.

Postacím: 3301 Eger, Pf. 133.

Tel: +36 36512090

Fax: +36 36512091

Email: [mmeo@hebves.gov.hu](mailto:mmeo@hebves.gov.hu)

**Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal, Hatósági Főosztály, Bányászati Osztály** Cím: 3527 Miskolc Soltész Nagy Kálmán u. 5. Postacím: 3501 Miskolc Pf.: 31 Tel.: +36 46503740

Fax: +36 46503741

E-mail: [banyaszat@borsod.gov.hu](mailto:banyaszat@borsod.gov.hu)

**Heves Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

3300 Eger, Kossuth Lajos u. 11.

Postacím: 3301 Eger, Pf.: 56. Tel.:06-36-511-910

Fax:06-36-511-911

E-mail: [nepeu.titkarsag@heves.gov.hu](mailto:nepeu.titkarsag@heves.gov.hu)

**KOMÁROM-ESZTERGOM MEGYE**

**Komárom-Esztergom Megyei Kormányhivatal Tatabányai Járási Hivatal Foglalkoztatási, Családtámogatási és Társadalombiztosítási Főosztály Munkaügyi és Munkavédelmi Osztály**

Cím: 2800 Tatabánya, Bárdos L. u.2.

Tel.: +36 34795673; +36 34795302, +36 34795659

Fax: +36 34795655

Email: [hivatal.tatabanya@komarom.gov.hu](mailto:hivatal.tatabanya@komarom.gov.hu)

**Pest Megyei Kormányhivatal Bányafelügyeleti Főosztály**

Cím: 1145 Budapest Columbus u. 17-23.

Tel.: +36 1373-1800

Fax: +36 13731810

Email: [bbk@mbfh.hu](mailto:bbk@mbfh.hu)

**Komárom-Esztergom Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 2800 Tatabánya, Bárdos László u. 2.

Postacím: 2800 Tatabánya, Pf: 173.

Tel.: +36 34795852

Fax: +36 34795926

Email: nepegeszsegugy@komarom.gov.hu

**NÓGRÁD MEGYE**

**Nógrád Megyei Kormányhivatal Foglalkoztatás, Családtámogatási és Társadalombiztosítási Főosztály Munkaügyi és Munkavédelmi Osztály**

Cím: 3100 Salgótarján, Zemlinszky R. út. 9.

Postacím: 3101 Salgótarján, Pf.: 265.

Tel.: +36 32620702

Fax: +36 32620716

Email: [hivatal@nograd.gov.hu](mailto:hivatal@nograd.gov.hu)

**Pest Megyei Kormányhivatal Bányafelügyeleti Főosztály**

Cím: 1145 Budapest Columbus u. 17-23.

Tel.: +36 1373-1800

Fax: +36 13731810

Email: [bbk@mbfh.hu](mailto:bbk@mbfh.hu)

**Nógrád Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 3100 Salgótarján, Zemlinszky R. út. 9.

Postacím: 3101 Salgótarján, Pf.: 265.

Tel.: +36 32620702

Fax: +36 32620716

Email: [hivatal@nograd.gov.hu](mailto:hivatal@nograd.gov.hu)

**SOMOGY MEGYE**

**Somogy Megyei Kormányhivatal Kaposvári Járási Műszaki Engedélyezési, Fogyasztóvédelmi és Foglalkoztatási Főosztály Munkavédelmi és Munkaügyi Osztály**

Cím: 7400 Kaposvár, Fő u. 37-39.

Tel.: +36 82529690; +36 82529699

Email: munkavedelem@kaposvar.gov.hu, munkaugyi.ellenorzes@kaposvar.gov.hu

**Baranya Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Bányászati Osztály**

Cím: 7623 Pécs József Attila u. 5.

Postacím: 7602 Pécs Pf.: 61

Tel.: +36 72314952

Fax: +36 72510366

Email: [banyafelugyelet@baranya.gov.hu](mailto:banyafelugyelet@baranya.gov.hu)

S**omogy Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 7400, Kaposvár, Fodor József tér 1.

Telefon: +36 82528401

Fax: +36 82319444

Email: fadgyas.erzsebet@ddr.antsz.hu

**SZABOLCS-SZATMÁR-BEREG MEGYE**

**Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Kormányhivatal Nyíregyházi Járási Hivatal Foglalkoztatási, Munkaügyi és Munkavédelmi Főosztály Foglalkoztatási, Munkaügyi és Munkavédelmi Főosztály**

Cím: 4400 Nyíregyháza, Szabadság tér 2.

Tel.: +36 42598100

Fax: +36 42598120

Email: [nyiregyhaza@szabolcs.gov.hu](mailto:nyiregyhaza@szabolcs.gov.hu)

**Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal, Hatósági Főosztály, Bányászati Osztály** Cím: 3527 Miskolc Soltész Nagy Kálmán u. 5. Postacím: 3501 Miskolc Pf.: 31 Tel.: +36 46503740

Fax: +36 46503741

E-mail: [banyaszat@borsod.gov.hu](mailto:banyaszat@borsod.gov.hu)

**Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 4400 Nyíregyháza, Árok u. 41.

Tel.: +36 42501008

Fax: +36 42501007

Email: [nepegeszsegugy@szabolcs.gov.hu](mailto:nepegeszsegugy@szabolcs.gov.hu)

**ZALA MEGYE**

**Zala Megyei Kormányhivatal Zalaegerszegi Járási Hivatal Foglalkoztatási, Családtámogatási és Társadalombiztosítási Főosztály Munkaügyi és Munkavédelmi Osztály**

Cím: 8900 Zalaegerszeg, Mártírok útja 42-44.

Tel.: +36 92549279

Fax: +36 92549278

Email: [munkavedelem@zala.gov.hu](mailto:munkavedelem@zala.gov.hu)

**Baranya Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Bányászati Osztály**

Cím: 7623 Pécs József Attila u. 5.

Postacím: 7602 Pécs Pf.: 61

Tel.: +36 72314952

Fax: +36 72510366

Email: [banyafelugyelet@baranya.gov.hu](mailto:banyafelugyelet@baranya.gov.hu)

**Zala Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 8900 Zalaegerszeg, Göcseji u. 24.

Tel.: +36 92549190

Fax: +36 92318443

Email: titkarsag.zala@nydr.antsz.hu

**VESZPRÉM MEGYE**

**Veszprém Megyei Kormányhivatal Veszprémi Járási Hivatal Műszaki Engedélyezési, Fogyasztóvédelmi és Foglalkoztatási Főosztály Munkavédelmi és Munkaügyi Osztály**

Cím: 8200 Veszprém, Vörösmarty tér 3.

Tel.: +36 88885930; +36 88885940

Email: veszprem.munkavedelem@veszprem.gov.hu, [veszprem.munkaugy@veszprem.gov.hu](mailto:veszprem.munkaugy@veszprem.gov.hu)

**Veszprém Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Bányászati Osztály**

Cím: 8200 Veszprém, Megyeház tér 1.

Telefon: +36 8876630

Fax: +36 88576646

Email: [vemkh.banyaszat@veszprem.gov.hu](mailto:vemkh.banyaszat@veszprem.gov.hu)

**Veszprém Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi Főosztály**

Cím: 8200 Veszprém, József Attila utca 36.

Tel.: +36 88424210; +36 88424866

Fax: +36 88550829

Email: [vemkh.nepegeszsegugy@veszprem.gov.hu](mailto:vemkh.nepegeszsegugy@veszprem.gov.hu)

## A kizáró okok igazolási módja:

Az ajánlattevőnek ajánlatában a Kbt. 114. § (2) bekezdés, és a 321/2015 (X.30.) Korm. rendelet 17.§ (1) bekezdése szerint nyilatkozatot kell benyújtania arról, hogy nem tartozik a Kbt. 62. § (1) bekezdés g)-k), m) és q) pontja szerinti kizáró okok hatálya alá, valamint a Kbt. 62. § (1) bekezdés k) pont kb) pontját a 8. § i) pont ib) alpontja és nem Magyarországon letelepedett ajánlattevőnek a 10. § g) pont gb) alpontjában foglaltak szerint kell igazolnia. Ajánlattevő a Kbt. 67. § (4) bekezdésében foglaltaknak megfelelően, a 321/2015. (X.30.)

Korm. rendelet 17. § (2) bekezdése alapján csak nyilatkozni köteles arról, hogy a szerződés teljesítéséhez nem vesz igénybe a Kbt. 62.§ (1) bekezdés g)-k), m) és q) pontja szerinti kizáró okok hatálya alá eső alvállalkozót.*)* .

Az egységes európai közbeszerzési dokumentum nem alkalmazandó, azonban az ajánlatkérő köteles elfogadni, ha az ajánlattevő a 321/2015 (X.30.) Korm. rendelet 7. § szerinti – korábbi közbeszerzési eljárásban felhasznált – egységes európai közbeszerzési dokumentumot nyújt be, feltéve, hogy az abban foglalt információk megfelelnek a valóságnak, és tartalmazzák az ajánlatkérő által a kizáró okok és az alkalmasság igazolása tekintetében megkövetelt információkat. Az egységes európai közbeszerzési dokumentumban foglalt információk valóságtartalmáért az ajánlattevő felel.

A 321/2015 (X.30.) Korm. rendelet 17.§ (2) bekezdése szerint az alvállalkozó vonatkozásában az ajánlattevő nyilatkozatot köteles benyújtani arról, hogy az érintett gazdasági szereplők vonatkozásában nem állnak fenn az eljárásban előírt kizáró okok. Ajánlattevő vonatkozásában folyamatban lévő változásbejegyzési eljárás esetén az ajánlathoz csatolandó a cégbírósághoz benyújtott változásbejegyzési kérelem és az annak érkezéséről a cégbíróság által megküldött igazolás is. Amennyiben ajánlattevő vonatkozásában nincs folyamatban változásbejegyzési eljárás, úgy kérjük, nemleges tartalmú változásbejegyzési nyilatkozatot szíveskedjenek az ajánlat részeként benyújtani [321/2015. (X. 30.) Korm. rendelet 13. §]. Az EKR-ben az ajánlatkérő a közbeszerzési dokumentumok között elektronikus űrlapként létrehozta a Változásbejegyezésre vonatkozó nyilatkozat mintáját, amelyet az ajánlattevő az elektronikus űrlap formájában köteles kitölteni.

## Képviselet az EKR-ben benyújtandó dokumentumok vonatkozásában

* + 1. Az e-Kr. 13. § (1) bekezdése alapján az EKR-ben elektronikus úton tett nyilatkozat tekintetében az ajánlatot a rendszerben benyújtó gazdasági szereplő esetében a gazdasági szereplő képviselőjének kell tekinteni azt a személyt, aki az EKR-ben a gazdasági szereplő részéről a nyilatkozattételhez szükséges hozzáféréssel és jogosultsággal rendelkezik. Az EKR-ben kitöltött elektronikus űrlapot e vélelem alapján a gazdasági szereplő eredeti nyilatkozatának kell tekinteni.
    2. Az EKR-ben elektronikus űrlap benyújtásával teendő nyilatkozatokat a közös ajánlattevők képviseletében az ajánlatot benyújtó gazdasági szereplő teszi meg. A más nevében tett nyilatkozatok megtételére meghatalmazott gazdasági szereplő kizárólag azért felel, hogy a meghatalmazásnak és a számára rendelkezésre bocsátott nyilatkozatoknak, adatoknak az általa elektronikusan megtett nyilatkozatok megfelelnek, ez a szabály azonban nem érinti a közös ajánlattevők Kbt. 35. § (6) bekezdése szerinti egyetemleges felelősségét.

## A Felhívás karakterkorlátozásaira tekintettel az alábbiakban részletezzük a Felhívás egyes pontjait.

**Részajánlat, többváltozatú (alternatív) ajánlat lehetősége vagy kizárása:**

Ajánlatkérő nem biztosítja a részajánlat-tétel lehetőségét. Ajánlat tehető egy részre.

Egy ajánlattevőnek odaítélhető részek száma: 1

**A részajánlat tétel kizárásának indoka(i): A részajánlattétel nem biztosított, mert az egymással műszakilag összefüggő, egymásra épülő feladatok elvégzése , a folytonos**

**összefüggő építési terület, továbbá a beszerzés csekély pénzügyi értékéből következő gazdasági észszerűség kizárja több vállalkozó egyidejű teljesítését. A részekre bontás többszörös felvonulási és menedzsment költség miatt lényegesebb magasabb bekerülési árat eredményezne , részajánlattétel alkalmazása a beszerzés egyszerű, kis értékű és egy építési helyszínén lévő műszaki tartalma miatt nem indokolt .**

Az ajánlattevő többváltozatú (alternatív) ajánlatot nem tehet.

**III.1.4) A szerződés biztosítékai:**

**Késedelmi kötbér**: mértéke a nettó vállalkozási díj 1%-a naponta. Késedelmi kötbér maximális összege: nettó vállalkozási díj 30%-a.

b) **Meghiúsulási kötbér**: A meghiúsulási kötbér a nettó vállalkozási díj 30 %-a. Ajánlatkérő meghiúsulásnak tekinti többek között, de nem kizárólagosan a 30 napot meghaladó késedelmet.

c.) **Jótállási biztosíték**: mértéke az ajánlatkérő által az átadás-átvétel keretében igazolt tényleges nettó vállalkozási díj 5%-a. Az okirati formában nyújtott biztosíték érvényességi ideje legalább a sikeres műszaki átadás-átvételi eljárást követően kiadott teljesítési igazolás keltétől kezdődően a jótállás időtartamának lejáratát követő 30. napig terjed. Az óvadék formájában rendelkezésre bocsátott biztosíték visszafizetésének határideje a jótállás időtartamának lejáratát követő 30. nap. A jótállási biztosíték teljes összegének a jótállás teljes időtartama alatt rendelkezésre kell állnia.

A jótállási biztosíték a nyertes ajánlattevőként szerződő fél választása szerint teljesíthető a Kbt. 134. § (6) bekezdés a) pontja szerint is az alábbi módok bármelyikén vagy a vállalkozási szerződésben foglaltak szerint :

- óvadékként az előírt pénzösszegnek az ajánlatkérőként szerződő fél fizetési számlájára történő befizetésével ,átutalásával,

- pénzügyi intézmény vagy biztosító által vállalt garancia biztosításával,

- pénzügyi intézmény vagy biztosító által vállalt készfizető kezesség biztosításával,

- biztosítási szerződés alapján kiállított – készfizető kezességvállalást tartalmazó kötelezvénnyel.

**Ajánlattevőnek ajánlatában nyilatkoznia kell, hogy a jótállási biztosítékot az előírt határidőben ajánlatkérő rendelkezésére bocsátja. A részletes szabályokat az ajánlattevők rendelkezésére bocsátott szerződéstervezet tartalmazza.**

d) **Jótállás időtartama:** a jótállási időszak kezdetét a sikeres műszaki átadás-átvételi eljárást követően kiadott teljesítési igazolás keltétől kell számítani, az időtartama min 24 hónap de ajánlattevő vállalása szerint ennél hosszabb lehet.

A kötbérek abban az esetben érvényesíthetőek, ha a nyertes ajánlattevő olyan okból, amelyért felelős, megszegi a szerződést.

Ajánlatkérő a kötbéren felüli kárát a nyertes ajánlattevővel szemben érvényesíti.

Szavatosság: A vonatkozó jogszabályok és a vállalkozási szerződéstervezet szerint.

**További információk:**

1. Az ajánlatkérő a közbeszerzési eljárását a 424/2017. (XII.19.) Korm. rendelet (EKRr.) alapján létrehozott és a közbeszerzésekért felelős miniszter által üzemeltetett elektronikus közbeszerzési rendszerben (EKR) folytatja le.
2. Forintról devizára, illetve devizáról forintra történő átváltás esetén az adott év fordulónapján érvényes hivatalos (MNB) árfolyamot kell alapul venni.
3. Ajánlatkérő projekttársaság létrehozását nem teszi lehetővé
4. Az ajánlat részeként csatolni kell az ajánlattevő törvényes képviselőjeként aláíró személy aláírási címpéldányának vagy a cégnyilvánosságról, a bírósági eljárásról és a végelszámolásról szóló 2006. évi V. tv. 9.§ (3) bekezdése előírásainak megfelelően ügyvéd által készített és ellenjegyzett aláírás-minta pdf példányát. Nem cégformában működő ajánlattevő esetében az ajánlathoz csatolni kell közjegyző által hitelesített aláírási minta. pdf példányát. A cégkivonatban nem szereplő kötelezettségvállaló (k) esetében csatolni kell a cégjegyzésre jogosult személytől származó, az ajánlat aláírására vonatkozó (a meghatalmazó és a meghatalmazott aláírását is tartalmazó) teljes bizonyító erejű magánokiratba foglalt meghatalmazást.
5. Közös ajánlattétel esetén a közös ajánlattevőknek együttműködési megállapodást kell kötni az egyéb közbeszerzési dokumentumokban foglaltak szerint, amelyben a képviselő közös ajánlattevőt meg kell jelölni, és a közös ajánlattevőknek a szerződés teljesítésére egyetemleges felelősséget kell vállalniuk.
6. Nyilatkozni kell a Kbt. 66. § (2)-ben foglaltak szerint.
7. Alvállalkozók: A Kbt. 66. § (6) bekezdése alapján az ajánlatban meg kell jelölni:

a) a közbeszerzésnek azt a részét (részeit), amelynek teljesítéséhez az ajánlattevő alvállalkozót kíván igénybe venni;

b) az ezen részek tekintetében igénybe venni kívánt és az ajánlat benyújtásakor már ismert alvállalkozókat. A nyilatkozatot nemleges tartalom esetén is meg kell tenni!

1. Irányadó jog: Az ajánlattételi felhívásban nem szabályozott kérdések vonatkozásában a közbeszerzésről szóló 2015. évi CXLIII. törvény (Kbt.), valamint annak végrehajtási rendeletei (különösen: 321/2015. (X.30.) Korm. rendelet és 322/2015. (X.30.) Korm. rendelet) valamint a 424/2017. (XII.19.) Korm. rendelet szerint kell eljárni. A közbeszerzési eljárás során megkötött szerződésekre egyebekben a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény (Ptk.) rendelkezéseit kell alkalmazni .
2. Az ajánlat összeállításával kapcsolatos valamennyi költség az ajánlattevőt terheli.
3. Irányadó idő: Az ajánlattételi felhívásban és dokumentációban valamennyi órában megadott határidő közép-európai helyi idő szerint értendő (CET).
4. Üzleti titok: a Kbt. 44. § előírásai szerint.
5. A nyertes ajánlattevő legkésőbb a szerződéskötés időpontjára köteles építési-szerelési biztosítási szerződést (vagyon- és felelősségbiztosítást) kötni, vagy meglévő biztosítását a szerződés tárgyára kiterjeszteni. A biztosítás mértéke legalább **10.000.000,- Ft/év és 1.000.000 Ft/kár.** A biztosítás terjedelmére vonatkozó előírásokat a szerződéstervezet tartalmazza. Amennyiben a nyertes ajánlattevő a szerződéskötés időpontjában nem rendelkezik a szerződéstervezet szerinti kritériumokkal rendelkező biztosítással, abban az esetben az a szerződéskötéstől való visszalépést jelenti a Kbt. 131. § (4) bekezdése alapján és az ajánlatkérő a második legkedvezőbb ajánlattevővel köt szerződést (amennyiben az Összegezésben megjelölte). A biztosítás rendelkezésre bocsátásáról a vonatkozó KD.IV.5 melléklet szerinti nyilatkozatminta benyújtásával nyilatkoznia kell ajánlattevőnek ajánlatában.
6. Amennyiben ajánlattevő – átalakulásra hivatkozással – jogelődje bármely adatát fel kívánja használni, az ajánlathoz csatolni kell a jogutódlás tényét, körülményeit bizonyító cégiratokat egyszerű másolatban, így különösen a szétválási, kiválási szerződést, átalakulási cégiratokat *(amennyiben tárgyi eljárásban releváns).*
7. **Ajánlatkérő az eljárásban alkalmazza a Kbt. 75. § (2) bekezdés e) pontja szerinti eredménytelenségi okot.**
8. Kiegészítő tájékoztatás: Kbt. 56. § és a Kbt. 114. § (6) bekezdése szerint. Ajánlatkérő a kiegészítő tájékoztatást az ajánlattételi határidő lejárta előtt ésszerű időben adja meg. Ajánlatkérő fenntartja annak a jogát, hogy bizonyos kérdéscsoportokat a következetes válaszadás, nyomon követhetőség és megfelelő tájékoztatás érdekében együtt válaszoljon meg. Ajánlatkérő a Kbt. 114. § (6) bekezdése vonatkozásában a kiegészítő tájékoztatás esetében ésszerű időnek tekinti az ajánlattételi határidő lejártát megelőző második munkanapot (tájékoztatás megküldésére), feltéve, hogy a kérdések és kérések az ajánlattételi határidő lejártát megelőző negyedik munkanapig megérkeznek ajánlatkérőhöz.
9. Kbt. 81. § (4) bekezdésének alkalmazása: ajánlatkérő a bírálatnak az aránytalanul alacsony ár vizsgálatára vonatkozó részét az ajánlatok értékelését követően végzi el. Ebben az esetben csak a legkedvezőbb ajánlatot tett ajánlattevő – és ha az összegezésben ajánlatkérő meg kívánja nevezni, a második legkedvezőbb ajánlatot tett ajánlattevő – tekintetében vizsgálja az ár aránytalanul alacsony voltát, és alkalmazza szükség esetén a 72. § szerinti eljárást. Ha az ajánlattevő ajánlata aránytalanul alacsony ár miatt érvénytelennek bizonyul, az értékelési sorrendben a következő ajánlattevő a helyébe lép és a szükséges bírálati cselekményeket ennek megfelelően kell elvégezni. Ajánlatkérő alkalmazza a Kbt. 81. § (5) bekezdését.
10. A 321/2015. (X. 30.) Korm. rendelet 46. §-a alapján, amennyiben a közbeszerzési dokumentumok (közbeszerzési műszaki leírás) meghatározott szabványra, műszaki engedélyre, műszaki előírásokra, műszaki ajánlásra, illetve gyártmányra, eredetű vagy típusú dologra, eljárásra, tevékenységre, személyre, szabadalomra vagy védjegyre hivatkozik, úgy a megnevezés csak a tárgy jellegének egyértelmű meghatározása érdekében történt, és a megnevezés mellett a „vagy azzal egyenértékű” kifejezést is érteni kell, mely alapján az Ajánlatkérő köteles elfogadni az egyenértékű vagy a közbeszerzési dokumentumokban rögzítetteknél jobb megoldást is. Ajánlattevő – amennyiben a hivatkozással érintett műszaki tartalom helyett egyenértékű eszközt, megoldást, stb. kíván megajánlani ajánlatában – a szakmai ajánlatában köteles benyújtani az egyenértékűség alátámasztására szolgáló dokumentumo (ka) t. Ajánlatkérő felhívja az ajánlattevők figyelmét, hogy az egyenértékűség alátámasztására szolgáló dokumentum lehet különösen (de nem kizárólagosan) a gyártótól származó műszaki dokumentáció vagy valamely független, szakmailag elismert szervezet minősítése. Az egyenértékűség körében ajánlatkérő jogosult dönteni az ajánlatok bírálatára vonatkozó jogszabályi rendelkezésekkel összhangban.
11. A nyertes ajánlattevő a szerződés hatálybalépésétől számított 5 munkanapon belül köteles ajánlatkérő részére benyújtani vonalas heti bontású műszaki ütemtervet és azzal összhangban álló pénzügyi ütemtervet, amely az árazott költségvetéssel, valamint a jelen felhívásban előírt számlázási renddel álljon összhangban.
12. Ajánlatkérő előírja, hogy folyamatban lévő változásbejegyzési eljárás esetén ajánlattevő csatolja az ajánlathoz a cégbírósághoz benyújtott változásbejegyzési kérelmet (mellékletek nélkül) és a kérelem beérkezéséről szóló cégbírósági igazolást. Amennyiben nincs folyamatban változásbejegyzési eljárás, úgy kérjük az erre vonatkozó nemleges nyilatkozat csatolását.
13. Az ajánlati kötöttség időtartama: 60 nap az ajánlattételi határidő lejártától számítva.

Az ajánlatkérő az ajánlati kötöttség lejártának időpontját megelőzően felkérheti az ajánlattevőket ajánlataiknak meghatározott időpontig történő további fenntartására, az ajánlati kötöttség kiterjesztése azonban nem haladhatja meg az ajánlati kötöttség lejártának eredeti időpontjától számított 60 napot. Amennyiben az ajánlattevő az ajánlatkérő által megadott határidőben nem nyilatkozik, úgy kell tekinteni, hogy ajánlatát az ajánlatkérő által megjelölt időpontig fenntartja. Amennyiben valamelyik ajánlattevő ajánlatát nem tartja fenn, az ajánlati kötöttség lejártának eredeti időpontját követően az eljárás további részében az értékelés során ajánlatát figyelmen kívül kell hagyni.

**Ajánlatkérő felhívja ajánlattevők figyelmét, hogy a 424/2017. (XII. 19.) Korm. rendelet,** a **2015. évi CXLIII tv. (Kbt.) , a** **321/2015 (X.30.) Korm. rendelet és a 322/2015 (X.30.) Korm. rendelet releváns rendelkezéseit akkor is alkalmaznia kell ajánlattevőknek és ajánlatkérőnek a tárgyi eljárásban, ha az külön kifejezetten nem kerül terjedelmi okokból ismertetésre a felhívásban vagy a közbeszerzési dokumentumokban.**

# Műszaki, minőségi előírások

**1.Közbeszerzés tárgya:**

„Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II. ”

**2.Közbeszerzés mennyisége:**

A kivitelezéssel érintett helyrajzi számok : 1417 hrsz

A tervezési területről készített „Vízgyűjtő terület lehatárolása” tárgyú helyszínrajz

tartalmazza csatornához tartozó vízgyűjtő területek lehatárolását, valamint a számított, elvezetendő csapadékvíz mennyiségeket is. A tervezett burkolt folyókákat a meglévő útburkolathoz igazítva tervezte a tervező. A tervezett folyókák víznyelő aknákba vezetik a csapadékvizet, melyek fedlapszintje megegyezik a tervezett burkolt folyókák folyásfenék szintjével.

CS-Z-2-0 jelű burkolt folyóka (Zrínyi utca)

A befogadóba tervezett betorkolási ponttól az utca vasút felőli oldalára a meglévő zárt csapadékcsatorna fölé a Zrínyi u. 105 házszámig burkolt folyókát terveztünk.

Épül összesen:

- 94,4 fm burkolt folyóka (2,0m széles)

- 34,7 fm burkolt folyóka (1,5m széles)

CS-Z-3-0 jelű burkolt folyóka (Zrínyi utca)

A tervezett CS-Z-3-0 jelű burkolt folyóka a Zrínyi utca 111 – 122 házszámú ingatlanok között

épül. A befogadó meglévő hordalékfogó aknába való csatlakozási ponttól 1,5 m széles burkolt

folyókát terveztünk.

Épül összesen:

- 160,46 fm burkolt folyóka (1,5m széles)

CS-Z-3-1 jelű burkolt folyóka (Zrínyi utca)

A csatorna fölé burkolt folyóka építendő.

Épül összesen:

- 58,5 fm burkolt folyóka (2,0m széles)

Érintett területek:

CS-Z-2-0 1321, 1417 Balatonvilágos Község Önkormányzata

CS-Z-3-0 1417 Balatonvilágos Község Önkormányzata

CS-Z-3-1 1417 Balatonvilágos Község Önkormányzata

A tervezett csapadékvíz elvezető folyókák a fenti területeket érintik.

Aknák, víznyelők:

A területen előregyártott elemekből készülő beton tisztítóaknák, valamint négyszögletű

víznyelő aknák kerültek beépítésre.

Lefedésükre rácsos (víznyelős) fedlap szolgál, melyeket szintbe kell helyezni a folyóka burkolattal.

Közműkeresztezések

A tervezési területen több meglévő közmű található, így a DRV Zrt. üzemeltetésében lévő

vízvezetékek, szennyvízcsatorna, az E.ON Dél-Dunántúli Áramhálózati Zrt. üzemeltetésében

lévő elektromos hálózat, az INVITEL Zrt. üzemeltetésében lévő távközlési hálózat, valamint

E.ON Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt. üzemeltetésében lévő gázvezeték.

A már meglévő földalatti közművek mélységi vonalvezetése a tervezett földmunkát nem érinti.

Bármely közmű megrongálása esetén az érintett közmű üzemeltetőt azonnal értesíteni kell.

A részletes műszaki tartalmat az egyéb közbeszerzési dokumentumok tartalmazzák.

**3. A teljesítés helye:** Balatonvilágos 1417 hrsz

# Vállalkozási szerződés-tervezet

Külön fájl tartalmazza.

# MELLÉKLETEK AZ AJÁNLATHOZ

Felhívjuk Ajánlattevők figyelmét, hogy Ajánlatkérő a megfelelő ajánlattétel elősegítése érdekében nyilatkozatmintákat bocsát az Ajánlattevők rendelkezésére, mely formanyomtatványok ajánlatkérő **tartalmi** elvárásait rögzítik, azok formájának alkalmazása nem kötelező, de a tartalmi elvárásoknak megfelelő tartalommal kell Ajánlattevőnek összeállítani nyilatkozatait.

Felhívjuk továbbá a figyelmet arra, hogy a formanyomtatványok helytelen használatáért az Ajánlatkérő felelősséget nem vállal, azaz Ajánlattevők a formanyomtatványokat saját felelősségükre alkalmazhatják.

Ajánlattevőknek a formanyomtatványokat értelemszerűen kell kitölteniük.

Amennyiben a formanyomtatvány nem tartalmaz elegendő helyet az Ajánlattevő nyilatkozatához, úgy a formanyomtatvány bővíthető.

A formanyomtatványokat a jelen közbeszerzési dokumentumban foglalt, formátumra vonatkozó előírások szerint kérjük az ajánlathoz csatolni.

**1. sz. melléklet**

**Nyilatkozat közös ajánlattételről[[1]](#footnote-1)**

Alulírottak [név] mint a (z) [cégnév, székhely] Ajánlattevő és *[név]* mint a (z) *[cégnév, székhely]* Ajánlattevő képviselői nyilatkozunk, hogy a **„Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II.”** tárgyú közbeszerzési eljárás vonatkozásában a… a (z) [cégnév, székhely], valamint a (z) [cégnév, székhely] közös ajánlatot nyújt be.

A közös Ajánlattevők egymás közötti és külső jogviszonyára a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény (Ptk.) 6:30 §-ában foglaltak irányadóak.

Közös akarattal ezennel úgy nyilatkozunk, hogy a közös Ajánlattevők képviseletére, a nevükben történő eljárásra és az EKR-ben elektronikus úton teendő nyilatkozatok megtételekor valamennyi közös ajánlattevő képviseletére a (z) [cégnév, székhely] ajánlattevő teljes joggal jogosult.

Kijelentjük továbbá, hogy az ajánlatunkhoz csatoljuk az általunk, mint közös Ajánlattevők által kötött együttműködési megállapodást, amely részletesen rendelkezik a felelősség (kötelező egyetemleges felelősség), a képviselet és a feladatmegosztás kérdéseiről.

Tudatában vagyunk annak, hogy közös ajánlattétel esetén a közös ajánlatot benyújtó gazdasági szereplők személyében az ajánlatételi határidő lejárta után változás nem következhet be sem a közbeszerzési eljárás, sem az annak alapján megkötött szerződés teljesítése során.

Kelt:

|  |  |
| --- | --- |
| ……………………………… | ……………………………… |
| <cégszerű aláírás> | <cégszerű aláírás> |

**2. sz. melléklet**

**„Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II. ”**

**SZAKMAI ÖNÉLETRAJZ**

**értékelési részszempontra megjelölt szakember vonatkozásában**

|  |  |
| --- | --- |
| **S Z E M É L Y E S A D A T O K** | |
| **Név:** |  |
| **Születési idő:** |  |
| **Kamarai szám:** |  |
| **Felelős műszaki vezetői jogosultság megszerzésének időpontja év hónap nap pontossággal\***:  (\**amennyiben ilyen munkakörben szerzett gyakorlatot ajánl meg a 2. értékelési részszempontra ajánlatevő)* |  |

|  |  |
| --- | --- |
| **I S K O L A I V É G Z E T T S É G, K é p e s í t é s e k, E G Y É B**  **T A N U L M Á N Y O K \*** | |
| **Tól – ig** | **intézmények és képesítések megnevezése** |
|  |  |
|  |  |

|  |  |
| --- | --- |
| **J O GO S U L T S Á G O K / MUNKAKÖR/FOGLALKOZTATÓ TÁRSASÁG/jelenlegi munkáltató neve és címe** | |
| **Tól –** | **foglalkoztató társaság neve, címe, jogosultság (ok)/munkakör megnevezése**  ***(minimum a jelenlegi munkáltató)*** |
|  |  |
|  |  |

|  |  |
| --- | --- |
| **S Z A K M A I R E F E R E N C I Á K**  **AZ ÉRTÉKELÉSI részszempontra** | |
| Korábbi projektek ismertetése (megadva az előírt követelményt, ami **vonalas közmű projektek kivitelezése melyben a szakember részt vett**)[[2]](#footnote-2) | ellátott feladatok megnevezése (külön jelölve előírt követelményt, ami a kivitelezési munkák irányítása, **építésvezetői és/vagy felelős műszaki vezetői feladatok ellátása)** |
| Az építési beruházás megjelölése, melyben a szakember részt vett:………………………..  Az építési projekt megrendelőjének neve:…………………………………………  Az építési projekt műszaki átadás-átvételének időpontja:…………………………………… | építésvezetői feladatok ellátása  igen  **VAGY**  felelős műszaki vezetői feladatok ellátása  igen  *\*megfelelő aláhúzandó* |
| Az építési beruházás megjelölése, melyben a szakember részt vett:………………………..  Az építési projekt megrendelőjének neve:…………………………………………  Az építési projekt műszaki átadás-átvételének időpontja:…………………………………… | építésvezetői feladatok ellátása  igen  **VAGY**  felelős műszaki vezetői feladatok ellátása  igen  *\*megfelelő aláhúzandó* |
| Az építési beruházás megjelölése, melyben a szakember részt vett:………………………..  Az építési projekt megrendelőjének neve:…………………………………………  Az építési projekt műszaki átadás-átvételének időpontja:…………………………………… | építésvezetői feladatok ellátása  igen  **VAGY**  felelős műszaki vezetői feladatok ellátása  igen  *\*megfelelő aláhúzandó* |
| Az építési beruházás megjelölése, melyben a szakember részt vett:………………………..  Az építési projekt megrendelőjének neve:…………………………………………  Az építési projekt műszaki átadás-átvételének időpontja:…………………………………… | építésvezetői feladatok ellátása  igen  **VAGY**  felelős műszaki vezetői feladatok ellátása  igen  *\*megfelelő aláhúzandó* |
| Az építési beruházás megjelölése, melyben a szakember részt vett:………………………..  Az építési projekt megrendelőjének neve:…………………………………………  Az építési projekt műszaki átadás-átvételének időpontja:…………………………………… | építésvezetői feladatok ellátása  igen  **VAGY**  felelős műszaki vezetői feladatok ellátása  igen  *\*megfelelő aláhúzandó* |
| **Egyéb szakmai referenciák** | |
| Korábbi projektek/tevékenységek/feladatok ismertetése | ellátott feladatok megnevezése |
|  |  |
|  |  |
|  |  |

Alulírott ……………………….., mint a ………………………………….. (név, székhely) gazdasági szereplő jelen eljárásban teljesítésbe bevonni kívánt szakembere nyilatkozom, hogy **„Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II. ”** tárgyú közbeszerzési eljárás vonatkozásában az önéletrajzom EKR felületen történő benyújtásához és a benne szereplő adataim ajánlattevő és ajánlatkérő általi kezeléséhez hozzájárulok az ajánlatkérői iratmegőrzési kötelezettség utolsó napjáig. A 2. számú értékelési szempont alátámasztására a fentiek szerint bemutatott szakmai többlettapasztalat körében megadott adatok, információk a szakmai referenciáim részét képezik.

Kelt: …………., 20. ………….. hó … nap

………………………………………….

**sk. aláírás**

**3. sz. melléklet**

**Nyilatkozat a teljesítésbe bevonni kívánt szakember személyéről**

**„Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II. ”**

Alulírott, …………………………………………….,(személy neve) mint a(z) ……………….……………..…(cégnév) ……………………………………………………..(székhely) ajánlattevő kötelezettség vállalásra jogosult képviselője ezennel nyilatkozom,hogy ajánlattevő jelen közbeszerzési eljárásban **az alábbi mérnök szakembert kívánja bevonni a teljesítésbe a 2. értékelési részszemponttal összefüggésben:**

**Szakember neve:………………………………………………………………………….….**

**Szakember végzettsége/képzettsége: ……………………………………………………….**

**Születési hely és időpont:……………………………………………………………………**

………………….., (helység) ……….. (év) ………………. (hónap) ……. (nap)

\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_

kötelezettség vállalásra jogosult aláírása

***FIGYELEM: Ez a nyilatkozat 0 db szakmai tapasztalat feletti megajánlás esetén ajánlattal egyidőben az ajánlattételi határidő lejártáig benyújtandó!***

Ajánlatkérő felhívja a figyelmet a Kbt.71.§ (9) bekezdésében foglaltakra.

**4. sz. melléklet**

**RENDELKEZÉSRE ÁLLÁSI NYILATKOZAT**

Alulírott ……………………….., mint a ………………………………….. (név, székhely) ajánlattevő jelen eljárásban **teljesítésbe bevonni kívánt mérnök szakembere nyilatkozom** a **„Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II. ”** tárgyúközbeszerzési eljárás vonatkozásában, hogy a teljesítés során végig rendelkezésre állok, munkavégzésemet más elfoglaltság nem akadályozza.

Kelt: …………., ……… év ………….. hó… nap

…..............................

szakember s.k. aláírás

**5. sz. melléklet**

**Ajánlattevő nyilatkozata felelősségbiztosítás tekintetében**

**Alulírott, …………………………………………….,(személy neve) mint a(z) ……………….……………..…(cégnév)…………………………………………………..(székhely) ajánlattevő kötelezettség vállalásra jogosult képviselője ezennel nyilatkozom az alábbiakról a „Csapadékvíz-elvezető hálózat fejlesztése II.” tárgyú közbeszerzési eljárás keretében.**

**Nyilatkozom, hogy amennyiben a közbeszerzési eljárásban nyertesként kerülünk kihirdetésre, a szerződéskötés időpontjáig,**

az eljárást megindító felhívásban előírt feltételeknek megfelelően, a közbeszerzés tárgyát képező munkára, a szerződés teljesítésének teljes időtartamára felelősségbiztosítást kötünk és a teljesítés alatt folyamatosan fenntartjuk.\*

**Vagy**

az eljárást megindító felhívásban előírt feltételeknek megfelelően a meglévő felelősségbiztosításunkat kiterjesztjük a szerződés tárgyát képező munkára, a szerződés teljesítésének teljes időtartamára és a teljesítés alatt folyamatosan fenntartjuk.\*

*\* a két lehetőségből az egyik aláhúzással jelölendő ajánlattevő döntése szerint.*

………………….., (helység) ……….. (év) ………………. (hónap) ……. (nap)

\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_

kötelezettség vállalásra jogosult aláírása

1. Közös ajánlattétel esetén kérjük kitölteni. [↑](#footnote-ref-1)
2. A jelen pontot az alábbi részletességgel szükséges kitölteni:

   - az építési beruházás megjelölése, melyben a szakember részt vett

   - az építési projekt megrendelőjének neve,

   - az építési projekt műszaki átadás-átvételének időpontja. [↑](#footnote-ref-2)